
S t a n e Kavčič v K a m n i k u 
6. decembra letos je Kamnik obiskal predsednik republiškega 

izvršnega sveta Stane Kavčič v spremstvu izvršnega sveta in na
šega republiškega poslanca Viktorja Repiča. Dopoldne si jc visoki 
gost ogledal tovarni Svilanit in Titan, kjer se je pogovarjal s pred
stavniki samoupravnih organov, družbenih organizacij in vodilnimi 
ljudmi. Popoldne jc imel zanimiv pogovor s političnim aktivom 
občine o aktualnih problemih gospodarskega in družbenega raz
voja SR Slovenije, občine in delovnih organizacij. 

Predstavniki občinske skupšč i 
ne in gospodarstva so tovar iša 
Kavčiča seznanili z razvojem in 
doseženimi rezultati v preteklem 
obdobju. Posebej pa so naglasih' 
težave, k i j i h ima gospodarstvo 
zaradi neustreznih predpisov. 
Zlasti veliko problemov povzro
ča nepravilno razdeljevanje de
viznih sredstev, k i Jfll delovni ko
lektivi ustvarijo z izvozom izdel
kov. Poudari l i so, da bi morali 
z devizami razpolagati tisti, k i 
j ih ustvarijo. 1'ovaris Kavčič je 
s takim stališčem soglašal in me

nil , naj bi gospodarstvo tudi pre
ko zbornic opozorilo na slabosti 
zunanjetrgovinskega sistema. N i 
kakor pa ne bi bi lo prav, da bi 
podjetja začela zmanjševat i svoj 
izvoz na konvert ib : lna področja. 

V razpravi so udeleženci raz
govora opozorili še na nekatera 
pomembna vprašan ja , kot je na
daljnja modernizacija industrije, 
sodelovanje gospodarstva pr i f i 
nanciranju k a m n i š k e železniške 
proKe, gospodarjenju v zdi . ;st-
veni službi in podobno. 
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želijo vsem občanom in delovnim kolektivom kamniške 
obč ine: 

OBČINSKA SKUPŠČINA 

VODSTVA DRUŽBENOPOLITIČNIH 

ORGANIZACIJ OBČINE KAMNIK in 

i UREDNIŠTVO »KAMNIŠKEGA OBČANA« 
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Tov. Kovčič je b i l z obiskom 
v naši občini izredno zadovoljen, 
saj je imel, kot je dejal, pr i l iko 
spoznati prizadevanje naših de

lovnih organizacij in občanov za 
hitrejši gospodarski in družbeni 
razvoj občine in s tem tudi širše 
d ružbene skupnosti. -c 

STANE KAVCIC MED OGLEDOM OBRATOV TOVARNE SVILANIT 

Cfl zakliuiku leta 
Spet zaključujemo letošnjo 

koledarsko leto, ki jc bilo že 
srdmo v teku izhajanja Kam
niškega občana. Bilo je polno 
razburljivih dogodkov v svetu 
in delovnih uspehov v naši do
movini in posebej v kamniški 
občini. Kdor jc pozorno sprem
ljal pisanje našega lista, bo 
to z zadovoljstvom lahko ugo
tovil. Delovni uspehi naših ko
lektivov, novi kilometri asfal
tnega cestišča, novi telovadni 
in šolski prostori, novi trgov
ski lokali v mestu in na po
deželju, ureditev in obnovitev 
hiš v mestnem jedru, vse to 
je dokaz, da jc za nami leto 
uspešnega dela v korist mestu 
in vsem občanom. 

Dve veliki prireditvi, med
narodne motociklistične dirke 
in dan narodne noše, sta raz
gibali Kamnik in ponesli nje
govo ime onstran meje. 

Pri tem pa ne smemo po
zabiti naših občanov, ki so le
tos praznovali pomembne živ
ljenjske jubileje. 

Najstarejši prebivalec naše 
občine je Franc Rebernik iz 
Medvedove ulice 19, ki je 26. 
septembra doživel 95 let. Se 
vedno je zdrav in krepak, ka
kor tudi njegova žena Fran
čiška, ki je istega meseca pra
znovala letnico 

V letošnjem letu je doživelo 
92 let starosti več prebivalcev 
naše občine: Marija Butalič v 
Tunjicah, Marija Jelnikar na 
Perovem, ki pa je umrla 7. 
decembra, in Marija Repnik 
v Strcliški ulici v Kamniku. 
Devetdesetletnico pa so pra
znovali: Marija Berlec z Vrh-
polja št. 55. Alojz Kobal iz 
Tunjiške ulice št. 1, Terezija 
Petek z Zage št. 12 in Kata
rina Smid iz Cešnjic št. 17. 
V novem letu 1969 pa bodo 
praznovali 90-letnico Terezija 
Rak iz Briš št. 1, Ana DoTtler 
iz Spitaliča št. 30, Marjana 
Trobcvšck s Križa št. 15, Ja
nez Kodra iz Golic št. 19 in 
Agata Slapar iz Laz št. 24. 

Vsem želimo zdravja v no
vem letu in prijetno življenj
sko jesen! 



PO VI. KONGRESU ZKS 
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DELOVNI DOGOVOR 

Komuniste kamniške občine so na VI. kongresu ZKS, ki jc 
bil od 9. do 11. decembra 1968 v Ljubljani, zastopali delegati Vin
ko Gobec, Stane Simšič, Jože Gorjan, medtem ko se Ivan Justinck 
zaradi bolezni kongresa ni mogel udeležiti. 

Delegata Vinka Gobca in Jožeta Gorjana smo zaprosili, naj 
povesta svoje vtise s tega delovnega dogovora slovenskih komu
nistov. 

Kakšen je vaš splošni vtis o 
tridnevnem delu kongresa, a l i je 
bilo delo kongresa organizirano 
tako, da je lahko sleherni de
legat, k i je to želel, povedal svo
je s ta l išče? 

GOBEC: Kongres Z K S je in 
tenzivno, organizirano in samo
kr i t ično ocenil dosedanje delo 
organizacije Z K Slovenije, ter 
sprejel resolucijo kot mobil izaci j
ski dokument za nadaljnje delo 
vseh članov Z K Slovenije. Poleg 
že prej predvidenih 4 konvsij se 
je kongres odločil še za delovanja 
v komisi j i za statut Z K S . 

Kongres je organizacijsko pote
k a l uspešno in v redu. V naši 
komisi j i , kjer se je pri javilo za 
razpravo 58 delegatov, se je 15 
odpovedalo razpravi zaradi po
manjkanja časa z zahtevo, da na
še razprave vkl juči jo v kongresno 
gradivo. 

Kongres je b ' l zame toliko i n -
teresantnejš i , ker je razpravljalo 
o š tevi lnih problemih naše d ruž 
be ustvarjalno, kr i t i čno mnogo 
mladih in manj znanih č lanov 
Z K . 

Sprememba v delu kongresa je 
b i la v tem, da so delegati spre
jel i pripombe po pr incipu: - K a j 
je kdo razpravljal in ne kdo je 
kaj razpravl ja l .« 

GORJAN: Moj vtis o delu V I . 
kongresa Z K S je zelo dober, saj 
je b i l v ; den močan napredek ta
ko v strukturi delegatov, dokaj 
konkretnih in kr i t i čn ih diskusi
jah, kot tudi v demokra t i čnem 
načinu dela kongresa. 

Kongres je deloval v 5 kongre
snih komisijah tako, da je imel 
vsak delegat možnost izraziti svo
je stališče. Cas diskusije je b i l 
omejen na 15 minut, s tem pa 
se je povečalo š tevi lo razprav
ljavcev. 

Komisi ja za statut bi se po svo
jem namenu lahko vkl juči la v 
delo komisije za organiziranost in 
notranje odnose, vendar pa bi s 
tem, glede na časovno st ;sko in 
vel iko število prijavljenih disku-
tantov, delo komisije dokaj okr
n i l i . Smatram, da je bilo ravno 
zaradi tega prav, da je komis i 
jo za statut delovala kot samo
stojna kongresna komisija. 

O čem ste na kongresu raz
pravljali delegati iz naše občine? 

GOBEC: Sodeloval sem v ko
misi j i za idejna izhodišča sred
njeročnega d ružbeno-ekonomske -
ga razvoja SR Slovenije. Pomanj
kanje časa mi ni omogočilo, da bi 
o tem razpravljal, vendar sem 
oddal pismeno razpravo z zah
tevo, da se vključi v kongresno 
gradivo. Razpravo sem pr ipravi l 
o treh pomembnih vprašanj ih , o 
katerih so bile razprave na se
stankih č lanov zveze komunistov, 
predstavnikov gospodarstva in 
skupščine občine Kamnik . 

1. Vloga občinske skupšč ine v 
samoupravnem sistemu s p r ika

zom njene materialne osnove od 
leta 1965 do 1968 in naloge, k i j ih 
po zakonih, pr iporoči l ih in ustavi 
S F R J in SRS mora izvrševat i ob
čina. 

2. Problem deviznega sistema 
ne le s stališča posamezne gospo
darske organizacije, temveč s sta
lišča uresn ičevanja s rednjeroč
nega programa vkl jučevanja v 
mednarodno delitev dela. Zah
teval sem, da se zveznim orga
nom posredujejo stališča š tevi l 
nih delegatov o spremembi de
viznega s !stema. Nadalje sem se 
izrekel za hi t re jše reševanje pred
logov in pripomb proizvajalcev, 
samoupravljalcev in skupščin ter 
upoš tevanje njihovih pripomb. 
Hi t ro sprejemanje in uresn ičeva
nje za družbo sprejemljivih pred
logov daje nadaljnjo možnost za 
pospešeno in uspešno gospodarsko 
delovanje. 

3. Zavzel sem se, da splošno 
potrošnjo vsklajujemo z danimi 
možnos tm' . Gospodarstva ne sme
mo bremeniti, če želimo, da se bo 
hitreje razvijalo. Podatki kažejo, 
da tu zaostajamo (48 % vrednost 
osnovnih sredstev in 45 % vred

nost delovnih priprav v občini 
Kamnik , v SRS še slabše) . Zav
zel sem se za podporo ekonom
sko rentabilnih investicijskih na
ložb ter za večje investicijsko 
sodelovanje, k i naj povezuje sred
stva gospodarskih organizacij, 
sredstva p roračunov in bank. 

GORJAN: N a kongresu sem v 
komisij i za organiziranost in no
tranje odnose razpravljal o spre
jemanju mladine v Z K , notranjih 
odnosih v organizaciji in v k l j u 
čevanju mladih komunistov v de
lo organizacije. 

Vkl jučevanje mladine v Z K 
mora postati odraz dela sleher
nega člana Z K in celotne orga
nizacije, saj bomo le na ta na
čin zagotovili enakomeren in 
stalen dotok novih članov. V delu 
organizacije moramo posvečati 
več pozornosti tovar iš tvu, iskre
nosti in medsebojne pomoči čla
nov Z K . 

Kako ocenjujete oblikovanje, 
vsebino in pomen resolucije, spre
jete na VI. kongresu ZKS? 

GOBEC: Predlogu resolucije, k i 
smo ga obravnavali na konfe
renci Z K S Kamnik , je kongres 
dodal š tevi lne pripombe in kon
kretne formulacije posameznih 
poglavij. V resoluciji je sprejeta 
pripomba, k i sem jo glede samo
upravnega sistema občine posre
doval kongresu. 

Š tevi lne razprave na plenarni 
seji so pokazale resen odnos do 
tega na jpomembne j šega doku
menta kongresa Z K S za nadalj

nja delovanja članov organiza
cije Z K Slovenije. 

Jasno pa je, da resolucija ni 
mogla obdelati vse panoge gospo
darstva in vse probleme, za kar 
so se nekateri delegati zavze
mali . 

Š tevi lne sprejete pripombe de
legatov so dokaz, da je b : l tako 
pomemben dokument sprejet na 
zelo demokra t i čen način, kar je 
pogoj za spoštovanje celotne re
solucije. 

P r ep r i čan sem, da bo resolu
cija in akcijski program, k i ga 
bo na njeni osnovi izdelal C K 
Z K S , dovolj konkreten doku
ment za nadaljnje delo članov 
organizacije zveze komunistov 
Slovenije. 

Komunis t i smo resoluc'jo ob
ravnavali , dopolnjevali, sprejeli 
in sedaj nam ostane, da jo v 
vsakodnevnem življenju in delu 
tudi uresničujemo. 

GORJAN: Ze sama predkon
gresna obravnava In obravnava 
na kongresu ter izredno velike 
spremembe resolucije, so odraz 
izredno širokega in spontanega 
delovanja članov Z K pri formira
nju dokumenta, k i nas bo vodil 
v obdobju do naslednjega kon
gresa. Resolucija se mi zdi do
kaj dobra, strinjam pa se s pred
logom kongresne komisije za or
ganiziranost in notra,nje odno
se, da bi bilo potrebno resolucijo 
v programih delovanja konkret
neje obdelati ter jasneje določiti 
glavna izhodišča našega delova
nja, -c 

INDUSTRIJA: uspešno poslovno leto 
Po podatkih občinske skupščine so kamniška industrijska pod

jetja v enajstih mesecih proizvedla za 12 odstotkov več kot v istem 
času lani. Na tako povečanje so vplivali predvsem ugodni proizvod
ni rezultati doseženi v zadnjih mesecih. Med devetimi industrij
skimi podjetji, kolikor jih jc v kamniški občini, so se najbolj izka
zali v »Svilanitu«, »Titanu-« in v Živilski industriji. Posebno v 
slednji so v novembru prvič presegli milijon N din mesečne pro
izvodnje. Skupna novembrska proizvodnja jc bila za 17 odstotkov 
večja kot lani in lahko z gotovostjo pričakujemo, da se bo to 
ugodno gibanje še nadaljevalo. 

vanega orodja, k i so v devetih 
mesecih zabeležili poslovno izgu
bo v višini 6.300 N din. Podjet
je že dlje časa posluje na meji 
rentabilnosti. N a tako stanje je 
nedvomno vpl ivala nepravilna i n 
vesticijska usmeritev, saj so po
stavil i nove prostore, nc pa tudi 
moderniziral i zelo zastarele stroj
ne naprave. Nedvomno je pamet
na odločitev kolektiva, da išče 
svojo reš i tev v kooperaciji. 

T. J . 

Se ugodnejši so rezultati izvo
za. K a m n i š k a industrija je v 
enajstih mesecih letos izvozila 
za 4,4 mi l j . dolarjev svojih i z 
delkov. Tol ikšne prodaje na tu
je tržišče v K a m n i k u še n i bilo, 
saj je izvoz v primerjavi z ena
k i m časom lani, porasel za 37,4 %. 
Od devetih izvoznikov so naju
spešnejši v Stolu in tovarni us
nja, k i sta oba že presegla 1 m i 
lijon amer i šk ih dolarjev. Gospo
darske organizacije se zavedajo, 
da je modernizacija zastarelih 
strojev in naprav pogoj za na-
dalnji razvoj. Zato ni čudno, da 
ostanek dohodkov hitreje pove
čujejo kot delež sredstev name
njen osebnim dohodkom. V le
tu 1968 so vložili v moderni
zacijo okoli 140 din po občanu, 
kar je dvakrat toliko kot v J u 
goslaviji. V občini že ni gospodar
ske organizacije, k i ne bi vsaj 
nekaj investirala. Npr . nova pro
izvodna hala in stroji v Sv i l an i -
tu, tunelska peč v Svitu, oddelek 
za površ insko obdelavo pohiš tva 
v Stolu in še in še. 

Med vsemi gospodarskimi or
ganizacijami v občini so v težav
nem položaju le v tovarni ko-

Komniška knjižnica v novih prostorih 

Knjižnica, ki se jc sedaj stiskala v tesnih prostorih nad kavarno, se 
bo te dni preselila v poslopje bivše glasbene šole. Prostore in zuna
njost so že prenovili. Vsekakor bo to dostojen prispevek k proslavi 
100-letnice ustanovitve Narodne čitalnice v Kamniku 



Pozornost problemom zdravstva 
Občinska skupščina Kamnik je na zadnji seji 6. decembra raz

pravljala o gibanju gospodarstva v septembru in oktobru 1968. 
Sprejela je spremembo občinskega proračuna, razpravljala je o 
organizaciji in finančnem položaju zdravstvenega doma po zdru
žitvi, in o sredstvih za preventivno zdravstveno varstvo, o sofi
nanciranju gradnje kliničnih bolnic v Ljubljani, o poročilu in sta
tutu temeljne izobraževalne skupnosti ter sprejela odredbo o ob
veznem cepljenju živine proti slinavki na območju občine Kamnik. 

Največ razprave na tej seji so 
odborniki namenili aktualnim 
vprašanjem zdravstva, zlasti 
učinkovitosti nove organizacije 
zdravstvene službe in odprtim 
vprašanjem na tem področju ter 
programu preventivnega zdravst
venega varstva v občini. 

Odborniki so dobil i pred se
jo poročilo o organizaciji, delu in 
f inančnem položaju zdravstvenega 
doma Domžale po združitvi . Na 
seji pa je sodeloval tudi direktor 
zdravstvenega doma dr. Ludvik 
Kovač. 

Odbornike je najbolj zanimal 
odgovor na vprašanje , kaj je 
zdravstvena služba v kamnišk i 
občini in z njo vred zavarovanci, 
pridobila z novo organizacijo, oz. 
z združitvijo treh zdravstvenih 
domov v enega. 

Treba je ugotoviti, da se je 
kljub sorazmerno kratkem ob
dobju (niti dobro leto) marsikaj 
izboljšalo. Predvsem velja ome
niti , da so število zdravnikov v 
službi za varstvo žena in otrok 
povečali od enega na tr i , na
mesto dosedanje ene ekipe v 
zdravstveni službi za predšolsko 
in šolsko mladino sta sedaj dve. 
V zobotebničnem laboratoriju so 
sedaj 4 zobotehniki, preje 3, uve-
vedena je redna nočna in ne
deljska dežurna služba, vse 
osnovne zdravstvene službe dela
jo izmenoma dopoldne in po
poldne, tako da občani dobijo 
zdravstveno pomoč tudi izven 
rednega delovnega časa itd. Vse 
to velja seveda za enoto v K a m n i 
ku, podobne izboljšave pa so bile 
napravljene tudi v ostalih dveh 
enotah. 

Tudi glede poenotenja delitve 
osebnih dohodkov je b i l naprav
ljen korak naprej, čeprav je rav
no to opozorilo na nekatera ne
rešena vprašanja . Težave so na
stale zaradi tega, ker so stroški 
za vrači lo posojila ali za najem
nino v novih zdravstvenih domo
vih v Kamniku in Domžalah bre
menili osebne dohodke zdravstve-

Posvet o ustavnih 
Občinska konferenca SZDL 

Kamnik je sklicala posvet o 
predlaganih spremembah v re
publiški ustavi. Poleg družbe
nopolitičnih delavcev kamniške, 
domžalske in litijske občine sta 
se pogovora udeležila tudi Fran
ce Kimovec-Ziga, član predsed
stva republiške konference SZDL 
in dr. Josip Globcvnik, pred
sednik pravnega sveta pri iz
vršnem svetu skupščine SRS. 

Največ so govorili o uresni
čevanju vloge občine kot komu
ne, o odnosih med republiko 
in občino, o krepitvi samouprav
ljanja v delovnih organizacijah 
in podobnih vprašanjih. 

-e 

nega osebja v vseh treh enotah. 
V L i t i j i imajo namreč zgradbo 
starejšega datuma in nobenih ob
veznosti v zveza s tem. Pripom

niti je treba, da po predpisih 
zdravstveni zavodi od leta 1962 
dalje stroškov za investicije ne 
morejo vkalkul i ra t i v ceno sto
ritev. 

Odborniki so po obširni raz
pravi, v kateri so poudarjali do
sedanje slabe izkušnje s preno
som lastništva zgradb ob zdru
ževanju delovnih organizacij, skle
n i l i , naj se določena najemnina 
za leto 1968 v znesku 120 000 N 
din odpiše. Prostori in oprema, ki 
j ih uporablja zdravstveni dom 
za svojo dejavnost, naj se pre

nesejo v upravljanje zdravstve
nega doma — enoti Kamnik s 
pridržkom, da prostorov ob even-
tuelni reorganizaciji ni mogoče 
odprodati, pač pa postanejo spet 
last občine. Občinska skupščina 
pa bo iz p roračuna pokrila še 
preostale obveznosti do posojil. 

Tako je skupšč ina pokazala 
polno razumevanje za težave 
zdravstvenega doma in hkrati 
pr ičakuje podporo ostalih dveh 
skupščin glede ureditve poslo
vanja združene lekarne^ k i ima 
sedež v Kamniku . -c 

Mladinska konferenca brez določnih sklepov 
Mladinska organizacija na 

kamniški gimnaziji je bila v le
tošnjem šolskem letu tri mesece 
brez svojega vodstva. Dosedanja 
predsednica je letos maturirala in 
prepustila svojo funkcijo nasled
nikom. Zato je bila glavna na
loga mladinske konference, ki 
so jo pr ipravi l i 20. X I . , poleg 
»pretresa« dosedanjega dela še 
izvolitev novega vodstva, k i j ih 
bo zastopalo v letošnjem in pr i -

za katerega pa so njegovi člani 
kr i t ično ugotovili, da so bi l i n j i 
hovi sestanki precej suhoparni in 
nezanimivi. Ka j je bilo vzrok te
mu? B i l i so brez izkušenj , iska
l i so najboljši način delovanja 
krožka. Ugotovitev: N a sestankih 
se je treba pogovarjati o sodob
nih tezah, o novih družbenih 
problemih, k i bi zanimale širši 
krog dijakov. Kl jub precejšnji 
nezainteresiranosti za sodelovanje 

Po poteh II. grupe odredov 
Novembra je mladinski odsek Planinskega društva orga

niziral tradicionalni pohod po poteh II. grupe odredov. Tri 
intrideset udeležencev pohoda je odšlo z avtobusom do Cer-
kelj, odkoder so se z žičnico odpeljali na vrh Krvavca. Tu se 
jc pohod v bistvu šele začel. Pot so nadaljevali čez dolino Ko 
rosice, zvečer pa so se spustili v dolino Kamniške Bistrice. Tu 
so pripravili prijeten partizanski večer, v svoji sredi pa so 
imeli prvoborca Mirka Podbevška-Lada. Skupaj z udeleženci 
pohoda so se pogovarjali o slavnih dneh naše preteklosti, pri
povedoval pa jim je tudi o II. grupi odredov, kako se je 1942 
leta prebijala z Gorenjske na Štajersko po poti, po kateri sto
pajo mladi planinci na tem dvodnevnem tradicionalnem po
hodu. V K. Bistrici so pred spomenikom padlih položili ve
nec in v nedeljo zjutraj krenili na pot čez Dol na Veliko pla
nino in od tu na Ccrnivec, kjer so prav tako položili venec 
pred spomenikom padlih. 

»»Prebili« so se na štajersko stran in pohod se jc za
ključil. Kljub dežju je vladala med mladimi udeleženci moč
na volja po dosegi cilja, t. j . , da častno prehodijo pot, po ka
teri so šli njihovi starši in bratje in bili boje s stokrat moč
nejšim sovražnikom. 

TOS 

v krožku so pripravi l i sprejem 
dijakov v Z K . 

Tudi na konferenci so dijaki 
sprož ; l i razgovor o samoupravlja
nju in šolskem statutu. Želeli so, 
da bi se lahko vsak od dijakov 
pobliže seznanil s pravicami in 
dolžnostmi, k i j ih določa statut, 
hoteli so ga dobiti na vpogled 
(čeprav je imel že lani direktor 
mladinsko uro, na kateri je d i 
jake seznanil s to, zaenkrat nad
vse zanimivo »zadevo-) . Ke r so 
se o statutu pogovarjali že na 
aktivu mladih komunistov, je 
tov. direktor poudaril, da je ko
misija za pripravo statuta ča
kala prav to mladinsko konferen
co, kjer naj bi sprejeli nekatere 
sklepe o dopolnitvi njihovega 
statuta, da d ! jaki ne bi mogli p r i 
povedovati nekaterim predstav
nikom tiska o nevzdržnem polo
žaju na gimnaziji, da so profe
sorji policaji, da nimajo plesov. 
Seveda pa jasno postavljenih sta
lišč in sklepov ni bilo. V razpra
vo o statutu in samoupravi sta 
posegla tudi tov. Steh in Gorjan, 
predsedmk komiteja mladine pa 
je govoril o reorganizaciji Zveze 
mladine, o novem statutu, o no
v ih v o l i t v a h . . . 

Na koncu so izvol i l i še tri de
legate za občinsko konferenco 
Z M , svojega predstavnika, k i bo 
sodeloval na konferencah šolske
ga sveta, novo predsedstvo, za 
predsednika mladinske konferen
ce pa je b i l izvoljen Podberšek 
Srečo. TOS 

hodnjem šolskem letu. Poleg d i 
jakov, profesorjev in direktorja 
so se (z mukami in težavami 
pripravljene) konference udele
žili tudi predsednik občinskega 
komiteja mladine Rems Franc, 
Gorjan Jože, predsednik .aktiva 
mladih komunistov, in sekretar 
občinskega komiteja Z K Jože 
Steh. 

Delo gimnazijcev je bilo v pre
teklem šolskem letu precej raz
gibano: udeleževali so se raznih 
tekmovanj, pomagali so pri pro
slavah, komemorac ;jah, priprav
ljal i so mladinske ure, sodelovali 
in organizirali so oddaje Spoz
navajmo svet in domovino, ure
jevali in izpolnjevali so šolski 
herbarij. Njihovo delo je bilo 
osredotočeno predvsem na krož
ke, k i pa so bi l i namenjeni pred
vsem boljšim dijakom, da bi tu 
poglobili znanje in snov, k i je pri 
rednih urah niso mogli spoznati. 

Krožki so bi l i iz skoraj vseh 
predmetov, k i j ih predavajo na 
gimnaziji. Največ j ih je delovalo 
po posameznih razredih, da je 
bi la skupina čim manjša, nekateri 
pa so bi l i lani na programu pr
vič. Tak je b i l npr. marksis t ični , 

Dom na Selih propada 

Prosvetni dom na Selih, ki se je včasih ponašal z najboljšo dvo
rano daleč naokoli, že nekaj let kaže kaj žalostno podobo. Z zgradbo 
upravlja krajevna skupnost, ki pa nima zadostnih sredstev za obnovo 
In vzdrževanje. Del spodnjih prostorov so uspeli adaptirati in jih upo
rabljajo za zbore občanov in delo družbenih organizacij. Občani pra
vijo, da so pripravljeni prispevati k obnovi z lesom, vendar ne bodo 
zmogli vsega. Potrebno bo najti še kaka druga sredstva. -c 
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R a z p r a v a o k m e t i j s t v u v repub l i šk i skupšč in i 

Komu je dana pravica, da zastopa kmeta? 
Republiški in gospodarski zbor skupščine si: Slovenije sta 19. 

novembra letos razpravljala o družbenoekonomskem položaju kme
tijstva v Sloveniji. Ob tej priliki sta oba zbora na podlagi prehodne 
razprave sprejela sklepe in priporočila v zvezi z nekaterimi pro
blemi kmetijstva v Sloveniji. 

V republiškem zboru je v razpravi sodeloval tudi poslanec na
še občine Nande Vode iz Komende, ki je med drugim dejal: 

V n a š e m gospodarstvu je kmet 
še vedno pomemben gospodarski 
dejavniK. saj proizvaja in l ina 
še vedna okoli osem desetin ce
lotne KmetijsKe proizvodnje, pre
življa pa se od tega OKOU ena 
tretjina prebivalstva. P r i nas 
grauiino samoupravni socializem, 
k i naj v ceioti uveljavi pravice 
deiovnega človeka, ce nam je to 
uspelo v vsen drugin panogan 
gospodarstva, pa moram ugotovi
ti , a a za Kmete to se ne veija. Vsi 
ti d ržavl jan i ne uživajo enakih 
prav.c, kot bi j i n moran. Ce upo
š tevam pri tem za primer sa
mega sebe — sem Kmet, poslanec 
tega zbora, proizvajalec in Ko
operant s trajnim pogodbami s 
kombinatom — ugotavljam, da 
nimam piavice vol i t i svojui pred-
stavniKov v ustrezne zbore, v 
občinsKO kot zvezno SKUpsono. 
Vedno znova se mi vsiljuje vpra
šanje, komu je v na šem sistemu 
še vedno dana pravica, da zastopa 
kmeta v raznih druzoeno-poi i t i č -
nih organih. Ne vem, zaKaj naj 
bi b i l prav kmet taKO nesposo
ben a l i nezanesljiv, da bi imel 
pri vsaki stvari skrbniKa, k i naj 
uporablja pravice in dolžnosti v 
njegovem imenu. V zadnjem času 
se sicer stvari hitro spreminja
jo in upam, da bomo v bli/.nji 
prihodnosti to popravil i . 

Rad pa bi ob tej pri ložnosti 
opozoril na nekaj, kar bi že lah
ko rešili, a doslej še nismo. Ne
kajkrat je že bilo sproženo vpra
šanje komiteja za kmetijstvo pri 
republ i škem izvršnem svetu, da 
bi bi l i v njegov sestav vkl jučeni 
tudi kmetje. K l j u b vsej doseda
nji živi razpravi o zasebnem kme
tijstvu pa se stvari niso razv i 
jale na boljše in v komiteju še n i 
kmeta. 

Vel ikokrat dokazujejo, da bi za 
kmeta zadostovalo, če bi b i l malo 
bolj povezan v kooperacijskih od
borih zadrug in kombinatov in da 
bi mu tam tudi omogočili polno 
samoupravljanje. Vendar se pr i 

Tekmovanje za bralno značko 

Skoraj po vsej Sloveniji že 6. 
leto tekmujejo učenci različnih 
šol za bralne značke, ki nosijo 
ime po različnih pisateljih in pe
snikih. Namen takega tekmo
vanja je vzbuditi v mladih bral
cih ljubezen do branja dobrih 
knjig. 

Letos bodo prvič tekmovali tu
di na šolah kamniške občine, t. 
j . v Mostah, Stranjah, na šoli 
Fr. Albreht, T. Brejc ter na os
novni šoli na zavodu za uspo
sabljanje invalidne mladine, in 
sicer za Prešernovo bralno znač
ko. Tekmuje lahko vsak učenec 
od 3. — 8. razreda za bronasto, 
srebrno ali zlato značko. Te bodo 
slovesno podeljene na Prešernov 
dan, 8. februarja. 

Do sedaj se je prijavilo že raz
veseljivo število učencev. M 

tem postavljajo naslednja vpra
šan ja : 

1. v kooperacijskem odboru ob
rata bi se praviloma obravnavala 
le problematika tiste dejavnosti, 
katere predmet je kooperacija; 

2. kooperacijski obrat ali od
bor je del podjetja, podrejen po
gojem in pravicam, ki jih imajo 
člani kolektiva, ne veljajo pa za 
kmeta-kooperanta; 

3. kooperacija zajema le del 
kmetov, večina njih je in še ver
jetno bo ostala dalj časa zunaj 
teh razmerij zaradi nezainteresi-
ranosti obeh partnerjev, to pa po
meni, da kmet ne more vedno in 
povsod uveljavljati vseh tistih 
pravic, ki mu pripadajo, še manj 
pa razpravljati o drugih vpraša
njih, ki so posebna prav za ma
lega slovenskega kmeta. 

Naj ob tej pri ložnosti omenim 
primer takšnega sodelovanja, k i 
ni edinstven, je pa precej t ipičen 
in pomeni za kmeta prav malo 
koristi . V Slovenij i imamo 12 G G , 
k i gospodarijo z vsemi gozdovi. 
Sistem samoupravnih organov v 
vsakem G G je takšen kot v vsa
kem podjetju, razen tega pa ima
jo ta gospodarstva še svoje po
slovno združenje . Nasproti temu 
pa je več kot tisoč gozdnih last
nikov, k i lahko le po svojih de
legatih, kol ikor j i h je, razprav
ljajo v dokaj omejenem krogu, 
a p rak t i čno ne morejo vpl ivat i 
na gospodarjenje v teh organi
zacijah. 

Zaradi tega bi moral imeti 
kmet možnost , da neposredno 
prek svoje organizacije rešuje svo
ja vprašan ja in enakopravno so
deluje pri ustvarjanju naše go
spodarske politike. N : sem sicer 
prepr ičan , da bo potlej vse re
šeno. Upam pa, da bodo kmetje 
verjetno dosti bolje sami reše
va l i vp rašan ja — ob pomoči 
d ružbe seveda — v korist skup
nost in v lastno korist. To moje 
prepr ičan je potrjuje zanimanje 

Koliko asfalta 
Z modernizacijo Tuhinjske ce

ste je cestno podjetje iz L jub l j a 
ne, ki je bilo na natečaju najbolj
ši ponudnik, že v začetku oktobra 
pričelo z deli. Letos je bilo pred
videno, da bodo položili asfalt 
skozi Vrhpolje do Kavrana, a l i 
okroglo 4 km. Vendar so ta pred
videvanja upoštevala tudi p r i 
merno vreme, k i pa ga v oktobru 
in novembru ni bilo veliko. 

Ze v začetku zemeljskih del, 
mimogrede moramo povedati, da 
je prvi del trase na jzahtevnejš i , 
so naleteli na nepredvidene te
žave. Prestaviti je bilo treba ka
nalizacijo in zgraditi cevne pro-
puste za vodo v dolžini 105 m. 
Poglobil i in prestavili so vodovod, 
prav tako vse električne in tele
fonske žice, posekati pa so mo
rali tudi 105 dreves, ki so stala 
na trasi nove ceste. 

kmetov za svoje zdravstveno za
varovanje, k i je njihova edina 
organizacija. 

Število kmečkega prebivalstva 
nazaduje. K e r malokateri član 
kmečke d ruž ine ostane doma na 
kmetij i , je vedno več kmetij brez 
naslednikov. To ni zmeraj naj
hujše, huje pa je to, da si stari 
ljudje, k i so ostali doma zaradi 
nezmožnost i za delo, ne morejo 
zagotoviti dovolj denarja za sta
rost, čeprav je ena osnovnih pra
vic ostalih delovnih l judi , da 
imajo svoje starostno in inval id
sko zavarovanje. In vendar za
radi starostne strukture kmetje 
tega brez tuje pomoči ne bodo 
mogli organizirati. Ze dosedanje 
obremenitve v zdravstvenem za
varovanju pomenijo za kmete 
tol ikšno breme, da ga le s težavo 
zmagujejo. Z izboljšanjem gospo
darskih razmer in uvedbo sta
rostne pokojnine pa bi morda le 
nekoliko zavrl i razslojevanje 
kmečkega sloja, k i ima lahko ne
precenljive gospodarske in po l i 
t ične posledice. Čeprav nerad, pa 
bi ob tem le poudaril, da so so
sednje države to vprašan je do 
neke mere že rešile z izdatno po
močjo družbe . 

Prizadevnim delavcem cestnega 
podjetja Ljubljana, k i delajo od 
zore do mraka, večkra t pa tudi 
v soboto popoldan in nedeljo, po
vzroča največ težav promet na 
cesti, k i se odvija brez večjih za
stojev. Večkra t morajo gradbeni 
stroji in tovornjaki čakat i ob ce
sti ali se umaknit i , da ima avto
bus prosto pot. Nihče tudi ni p r i 
čakoval , da bo podlaga ceste tako 
slaba. To je zelo mehak, ilovnat 
teren, na katerega ni mogoče po
ložiti asfalta, ne da bi spodnji sloj 
primerno utrdi l i . In prav na ra
čun utrjevanja podlage je med 
občani največ pripomb. Sprašu je 
jo se, zakaj delavci zemljo kop
ljejo in odvažajo, čez nekaj časa 
pa spet iste jame zasipavajo. Stro
kovnjaki pravijo takemu načinu 
»p lombi r an j e - ceste, k i je za mo
dernizacijo cest najbolj primeren. 
Cestna plomba utrdi podlago, 

Nemogoče je imeti stvaren go
spodarski načr t , če ne poznamo 
podrobno posameznih gospodar
jev, njihovo pridelovalno zmog
ljivost, možnost za razvoj in ob
stanek. P r i tem bi poudaril po
sebnost slovenskih kmetij, k i me
rijo poprečno 4 ha, med nj imi pa 
je 2/3 nekoliko manjš ih . To po
sebnost bi morali upoštevat i pri 
razvojnih načr t ih . To poudarjam 
zato, ker v sosedni Avst r i j i ugo
tavljajo, da je donosna kmetija 
šele od 40 ha naprej. V zvezi s 
tem pri nas predlagajo, naj bi 
v določenih primerih opustili se
danji zemljiški maksimum, da 
bi se zvečale kmetije in s tem 
njihova donosnost. 

Od leta 1966, ko je b i l zadnji 
popis največj ih 10-hektarskih 
kmetij, se je njihovo število do 
septembra letos zmanjša lo za več 
kot polovico. To pomeni, da tudi 
za te kmetije niso razmere naju
godnejše, pač pa verjetno še slab
še. K je so vzroki za njihovo tako 
veliko nazadovanje (ki je celo 
večje kot pri drug : h gospodarst
vih)? K a k o bi j ih odpravil i? Za 
to so potrebne š tudi je! 

-c 

brez nje bi se na takem mestu 
asfalt počasi udri . 

Cesta bo š i roka 5 in pol metra, 
na obeh straneh pa bodo še pol 
metrski hodniki. P r i gasilnem do
mu v Vrhpol jah bo nova trasa 
odrezala ovinek na stari cesti. Z 
gotovostjo lahko pr ičakujemo, da 
bodo letos do Tesnic položili ' as
falt, nekaj zemeljskih del pa bo 
opravljenih do Kavrana. 

Odločitev, da bosta letos asfal
tirana le dva kilometra ceste, je 
nedvomno dovolj premiš l jena . N i 
kakršnega smisla n a m r e č nima na 
račun kvalitete ceste izpolniti vse 
obljube. Cesto gradimo za nekaj 
deset let in je ne bi želeli poprav
ljati že prihodnje leto. Izvajalec 
del, Cestno podjetje iz Ljubljane, 
nam zagotavlja dobro kvaliteto. 
Lahko j i m zaupamo, saj smo tudi 
s cesto do spodje postaje žičnice 
na Ve l iko planino prav zadovoljni. 

Tudi mladina v Mostah bo dobila asfaltirano športno igrišče na dvo
rišču pri osnovni šoli. Sredstva zanj je prispevala krajevna skupnost, 

nekaj pa šola. 

na tuhinjski cesti še letos? 



Glasbena šola v novih prostorih 
Petnajst let že vzgaja glasbe

na Šola v našem mestu svoje go-
icnce — mlade glasbenike. Ob 
tem jubileju so se preselili v 
nove prostore, ki se j ih je razve
selilo okoli 150 gojencev, od tega 
okoli 40 pripravnikov in ciciba
nov, ter učitelji, k i j im je s tem 
omogočeno boljše izpolnjevanje 
zastavljenih nalog. Nove prosto
re so dobili v prostorih za zdrav
stvenim domom nad Zavodom za 
zaposlovanje. 

• Ali se bo uspeh učencev se
daj, ko ste dobili nove prostore, 
kaj izboljšal? scin nagovoril di
rektorja Glasbene šole Srdjana 
Ribaroviča, ko sem se odzval 
vabilu, da si ogledam skromno 
darilo (ki pa ni tako skromno), 
za petnajstletnico delovanja. 

-Nismo še dolgo v teh prosto
rih, zato je zaenkrat še težko go
voriti o kakršnihkoli izboljšavah. 
Upam in vem pa, da se bo poleg 
uspeha izboljšal tudi odnos go
jencem do dela in do profesorjev. 

Dosedanji prostori so bi l i popol
noma neustrezni (sanitarna i n 
špekcija nas raje ni obiskala, ker 
bi sicer morala prepovedati po
učevanje), b i l i so toplotno in 
zvočno slabo izolirani, v oblačnih 
dneh smo morali imeti prižgane 
luči po ves dan, b i l i smo brez te
koče vode. Imeli smo velike te
žave z ogrevanjem in učenci so 
morali tudi pol ure voditi ogre
valne vaje, da so potem sploh 
lahko obdelovali snov. Urn ik smo 
podredili gojencem, kar je še 
posebno važno zato, ker prihaja
jo k nam iz najbolj oddaljenih 
krajev in to iz devet ;h šol, po
leg teh pa še vajenci in delavci. 
Tudi moja soba je bila učilnica 
obenem pa tudi zbornica in p i 
sarna tajnice. Sedaj prihajajo 
učenci samo dvakrat na teden, 
tako imajo instrumentalno uro 
pred teorijo ali po njej.« 

• So se ob preselitvi v nove 
prostore pojavile težave? 

Z novimi prostori smo želeli 
tudi novo opremo. Kje dobiti de
nar? To je b i l edini problem. 
Iskali smo sredstva: sami smo 
zbrali 15000 din, 20000 din pa nam 
je iz amortizacijskega sklada po
sodila osnovna šola Frana A l b 
rehta, Temeljna izobraževalna 
skupnost pa j i bo to vsoto vrni la 
v roku štirih let. Potrebovali bi 
še 15000 din, da bi uredili kon
certno dvorano, k i jo sedaj upo
rabljamo kot učilnico. Upamo, da 
bo ta izdatek vključi la občinska 
skupščina v proračun za prihod
nje leto.-« 

• In uspehi vaše glasbene šole? 

»Lahko rečem, da naši učenci 
dvigajo kulturno raven našega 
občinstva, saj sodelujejo skoraj 
na vseh akademijah, proslavah, 
revijah, naša ustanova je ža
rišče glasbene kulture. Učenci se 
udeležujejo tudi snemanj na ra
diu in televiz ;ji (na T V so sode
lovali s koncertnimi slikami, k i 

Bodo zmogli 42 milijonov 
Vaščani Sel, Rožičnega, Tro-

belnega, Zubejevega in Znoji l so 
se lotil i velikega dela. Želijo ure
sničiti veliko željo, da bi v svoje 
domove dobili zdravo pitno vodo. 
V teh vaseh živi danes okrog 200 
prebivalcev, med tem ko j ih je 
bilo leta 19.17 še 300. Zelja po 
boljšem kosu kruha je marsikate
rega mladega človeka potegnila v 

11 so 20 m 3 lesa za opaže, vsi ob
čani pa sodelujejo pri izkopu in 
zasipavanju jaškov. 

Toda kljub vsem naporom in 
prizadevanjem velikega zneska le 
ne bodo zmogli sami. 

»Upamo, da nam kolektiv Rud
nika kaolina Črna ne bo odrekel 
pomoči-« pravijo vaščani. »Pa tu
di v občinskem proračunu bi se 

ti l mraz in megla, k i se je vse-
dala na gozdove pod Črnivcem. 
-Ma lo že zmrzuje, zato moramo 
pohiteti«, nam je z lopato v ro
kah dejal tajnik gradbenega od
bora Franc Hvale. 

Tako vsako nedeljo od ranega 
jutra do poznega popoldneva pa 
tudi čez teden pojo krampi in lo
pate z eno samo željo, da bi 
č impreje pritekla voda v sleherno 
hišo. 

Jože Kadunc, ki je prevzel dol
žnost predsednika krajevne skup
nosti po nedavno preminulem Ja 
ku Poljanšku. meni. da bo ta že
lja, če bo vse po sreči, prav go
tovo uresničena tja do prihodnje
ga poletja. Po vsem, kar smo v i 
deli in slišali, verjamemo, da bo. 

F. S. 

so j ih posneli v koncertni gale
riji) , ob koncu šolskega leta pa 
pripravijo zaključni koncert, na 
katerem pokažejo dosežke celotne
ga truda, Eden od pomembnih 
uspehov je tudi ta, da je Zavod 
za prosveto pedagoško službo 
kakor tudi Zavod za šolstvo SRS 
sprejel naš učni načr t kot pred
log učnega programa za vso Slo
venijo. Za ta korak so se odlo
čili zato, ker smo mi izvedli ne
kakšen poizkus, ko smo pred
vsem v višje letnike začeli uva
jati izpopolnjevanje kompozicij
ske tehnike. Ta poudarek na kre
ativnost gojencev je sicer uspel, 
toda potrebno bi bilo več sred
stev in . . . 

* Deluje vaša Glasbena šola v 
okviru Zavoda za estetsko vzgo
jo ali je ustanova zase? To je 
morda malre smešno, toda zame 
nerazčiščeno vprašanje. Kako je 
s to stvarjo? 

»Glasbena šola je preraščala 
okvire glasbene šole, saj je vk l ju 
čevala balet, oddelek za besedno 
umetnost, v načr tu pa so imeli 
otvoritev oddelka za likovno 
umetnost. To je bilo leta 1946. 
Istega leta so Glasbeno šolo prei
menovali v Zavod za estetsko vz
gojo. To naj bi b i l širši zavod, k i 
pa je potreboval tudi več dota
cij kot prej sama glasbena šola. 
Spet so sredstva prekr iža la ra
čune in načr t so opustili, če
prav so že izdelovali okvirni učni 
načrt . Tako bi v predmetnik vsa
kega od predmetov vključili 
minimum drugega predmeta. To
rej delujemo še vedno kot Za 
vod za estetsko vzgojo, toda pri 
občinski skupščini imamo vloženo 
prošnjo, da nas preimenujejo na
zaj v Glasbeno šolo.« 

Glasbeniki so dobili nove pro
store in novo opremo v zadovolj
stvo goj-ncev, njihovih staršev in 
vzgojiteljev. Za delo vsekakor 
najboljša vzpodbuda, kajne? 

TOS 

Kadar je treba, zagrabijo za lopate vsi: stari in mladi. »Generacijskega 
konflikta« ne poznajo 

dolino. Toda tisti, k i so ostali, 
si želijo urediti svoje kraje in se 
čimbolj vključiti v naš splošen 
družbeni razvoj. Rezultati te n j i 
hove pripravljenosti so tudi: ce
sta skozi Tuhinjsko dolino je v 
gradnji, zgrajene so nove ceste 
do posameznih vasi, v gradnji je 
vodovod itd. 

Vaščani navedenih vasi morajo 
samo za glavne vode izkopati 
preko 3500 m jaškov in položiti 
prav toliko cevi. Zgraditi bo tre
ba 5 rezervoarjev in vrsto prik
ljučkov. Predračun kaže, da bo 
investicija, ko bo končana, vredna 
preko 42 milijonov starih dinar
jev. Ker sredstev iz krajevnega 
samoprispevka ni veliko, saj gre 
večina za asfaltiranje ceste skozi 
Tuhinjsko dolino, so se dogovorili 
za prispevke v denarju, materialu 
in delu. Doslej je vsaka d ružina 
prispevala po 30.000 S din, zbra-

morda prihodnje leto dobil kak 
skromen prispevek, čeprav ve
mo, da denarja povsod primanj
kuje. Zato pričakujemo, da nam 
ostale krajevne skupnosti v ob
čini, ki letos nimajo tako velikih 
gradenj, te naše želje ne bodo 
zamerile-«. 

Prav bi bilo, če bi tako delav
ski svet Rudnika kaolina, ki na 
tem področju odp;ra nov obrat, 
kot tudi občinska skupščina po 
svojih močeh pomagala podpreti 
prizadevanja občanov krajevne 
skupnosti Šela. 

Tisto decembrsko nedeljo, ko 
smo se napotili ob trasi novega 
vodovoda, smo se od Sel pa do 
izvira pri Smonkarju, ki leži na 
višini 800 m, srečali s številnimi 
vaščani, ki so v skup:nah zasipa
vali položen cevovod. Bili so tu 
od najmlajših do najstarejših, 
moški ženske, otroci. Ni jih mo-

Iz Volčjega potoka 
Vodovod tudi v V o l č j e m potoku 

Komunalno podjetje Kamnik je začelo v mesecu decem
bru graditi vodovod proti Volčjem potoku. Za izkop jarkov 
uporablja najsodobnejši stroj. Po zdejšnjih izgledih bo delo 
hitro napredovalo. Predstavniki komunalnega podjetja v 
Kamniku zagotavljajo, da bo delo zgodaj spomladi gotovo. 
Dolgoletne želje občanov Volčjega potoka se bodo tako 
naposled vendarle uresničile. Dostop do Volčjega potoka, ki 
leži vzhodno od Duplice in Smarce ni tako težaven, vendar 
vas še nima vodovoda. Vse vasi. ki mejijo na našo vas so do
bile vodovod že pred leti. Za gornji del vasi se je začelo go
voriti o vodovodu že pred 10 leti. Čeprav je bilo že nekaj 
sredstev zagotovljenih pa ni prišlo do začetka del. Vzrok temu 
je bila neenotnost občanov. Spodnji del vasi pa se je name
raval priključiti na vodovodno omrežje Radomlje, sedaj Dom
žale. Krajevno skupnost Volčji potok in predstavniki vodo
voda iz Domžal so se že dogovorili, da se interesenti lahko 
priključijo z enakimi pogoji kot občani v Radomljah. Tako 
je bilo tudi mnenje projektanta, saj je zajetje vodovoda v 
Volčjem potoku nedaleč od hiš in bi bil ta način najugod
nejši. Po izdelavi načrtov in zakoličenja pa so prvotno svojo 
privolitev spremenili, tako da se lahko priključijo, vendar bi 
morali vplačati 12.000.000 starih dinarjev. Po večkratnih po
svetovanjih predstavnikov obeh občin se je prispevek znižal 
na 5,000.000 starih din. Toda ta znesek je bil še vedno previ
sok. Občani v Volčjem potoku so bili tako zopet v negotovo
sti, kaj bo z vodovodom. Sestala sta se gradbeni odbor in svet 
krajevne skupnosti ter sklenila, naj se spremeni prvotni na
črt tako, da dobi tudi spodnji del vasi Volčjega potoka vodo 
iz Kamnika. 

K. A. 
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Nenavadna lovska sreča 

Logar Vinko Kos (v sredini) z bogatim lovskim plenom 

Prebivalci Cešnjic in drugih 
vasi pod Menino so se letos pr i 
toževali , da so j i m divj i prašiči 
pustošil i polja in obrali skoro 
vso koruzo. Lovc i motn i ške lov
ske d ruž ine s starosto Matevžem 
Kaduncem na čelu so zato vsako 
lepo nedeljo napravili velik krož
ni lov na škodlj ivo zverjad. Nad 
Češnj icami so se razporedili v 
velik krog in začeli prv i pogon. 
B i lo j i h je 18, vsi pa so b i l i bud
no na preži, da j im ne pobegne 
noben prašič, če ga bodo dvignil i 
z l ež išča Stiskali so krog, po
kalo je tu in tam, na koncu pa 
so ugotovili rezultat lova: padel 
je nad 100 kg težek merjasec, 
strelec pa je b i l logar Vinko 
Kvas, us lužbenec p r i Gozdnem 
gospodarstvu v K a m n i k u . 

Zadovoljni so začeli drugi po
gon, rezultat pa je b i l spet enak: 
pokalo je kr ižem kražem, padel 
je enako težak merjasec, strelec 
pa je b i l V i n k o Kvas . Odločili 
so se še za tretji pogon. V i n k u 
Kvasu je zmanjkalo nabojev, pa 
so mu j ih lovski tovariši posodili 
in ga poslali nad drčo na stoji
šče, kjer n i bilo pr ičakovat i , da 
bi se prikazal kak ščet inar . To
da divj i p ra š ; č i so se menda za
k le l i , da j i h sme poslati na oni 
svet samo lovec V i n k o Kvas . 
Prav njemu nasproti je pridir jal 
mogočen merjasec in se mu po
stavil za tarčo, k i je izkušen lo
vec seveda ni zgrešil. Tako so 
v treh pogonih padli trije mer
jasci, vsak težak nad 100 kg, vse 

V Severno amer i šk i državi 
Minnesoti so 16. ju l i ja v narod
nem parku Crow Wing pr i s rčno 
počastil i K a m m č a n a Pirca , sad
jarja, misijonarja in vladnega 
komisarja za naseljevanje gor
njega dela Minnesote. N a kraju, 
kjer je Pire leta 1852 postavil 
cerkev i n hišo s šolo, so postavili 
spominsko kapelo, v katero gre 
lahko do 100 l judi . Crow Wing 
so že pred nekaj leti proglasili 
za narodni park, saj je Pire s te
ga mesta kot vladni komisar vo-

tri pa je podrl Vinko Kvas . Ka j 
takega se seveda redko primeri , 
zato so hiteli , da česti tajo sreč
nemu lovcu gori nad drčo. Ta 
pa j ih je sprejel kaj r avnodušno . 
P r i spuščanju po drči si je nam
reč z v i l nogo v gležnju in se 
je komaj mogel opreti nanjo. K o 
pa se je v Cešnj icah postavil z 
nenavadno bogatim lovskim ple
nom pred fotografsko lečo, je b ; l 
že boljše volje, z njim pa tudi 
vsa motn i ška lovska druž ina . 

Vsem lovcem so tuhinjski go
spodarji pod Menino hvaležni , da 
so razredčil i š tevilo škodlj ive 
divjadi. Okrožani pa j i h vabijo 
še na lov na lisice, k i so postale 
zelo predrzne in j i m bodo pobrale 
vse kokoši v vasi. 

V šestdeset ih letih prejšnjega 
stoletja so se tudi na Kranjskem 
začele porajati narodne či talnice. 
Predstavljale so pomembna sre
dišča kulturno-prosvetnega življe
nja v naših mestih. Tako je b i la 
tudi v K a m n i k u leta 1868 usta
novljena Narodna či talnica, k i je 
imela svoje prostore v zgradbi, 
kjer je danes kavarna. P r v i tajnik 
je b i l pesnik Simon Jenko. 

K a m n i š k o tur i s t ično d ruš tvo je 
dalo pobudo za proslavo tega j u 
bileja. Zato je b i l pred nedavnim 
imenovan poseben pripravljalni 

kater ; h sta stali P i rčeva cerkev 
in hiša. Kakor nam sporoča župni 
upravitelj Rev. Robert Voigt iz 
kraja Pierz, k i ima ime po na
šem rojaku Pi rcu , se je spominske 
svečanosti udeležilo mnogo l jud
stva od bl izu in daleč, zlasti pa 
iz mesta St. Clouda. V govorih so 
poudarjali P i r čeve zasluge za 
te kraje, saj je njegov delokrog 
obsegal vse ozemlje do kanadske 
meje. Narodni park Crow Wing, 
k i se razteza ob levem bregu 
reke Mississippi, je lani obiska-

odbor, k i bo pr iprav i l program 
proslave. 

»Slovenski narod« je 11. febru
arja 1869 objavil zanimiv dopis 
o občnem zboru kamniške či ta l 
nice, k i ga povzemamo. 

Iz Kamnika , 6. febr. (Izv. dop.) 
Narodno gibanje v našem mestu, 
odkar imamo čitalnico, kaj veselo 
napreduje, število udov od dne do 
dne veselo narašča . 26. dec. p. 1. 
je b i l občni zbor ter volitev no
vega odbora po pravi l ih , v kate
rega so b i l i z veliko večino gla
sov izvoljeni gospodje Jan. De-
bevec za predsednika, dr. Preveč 
za predsednika namestnika, A n d . 
Go l l i za blagajnika, Simon Jenko 
za tajnika, Slabajna za knj ižni
čarja, Alo jz Stadler, A leh . Gaspe-
rotti in Aut . Janezi č pa za od
bornike. 3. januarja je b i la zopet 
prav mikalna veselica, bi la je ko
mična loterija napravljena. B i l a 
je nalašč zato zložena »balada« 
al i komična igra: kako copernik 
med gromom in bliskom zapove 
staremu letu dari, ktere je seboj 
vzelo, nazaj prinesti, inu mlade
mu letu izročiti, ter ta je zgoraj 
mnoga darila med občinstvo raz
del i l . 17. jan. napravila je č i ta l 
nica ples v prostornih dvoranah 
pr i »Krištofu«, še na nobenem 
plesu nismo, tu toliko ljudstva 

zbranega, in tak lep venec kras
nega spola videl i . Tudi iz Mengša 
nam je gospoda jako dobro došla 
V i d e l i smo tudi še le prvikrat na 
sredi dvorane viseti, iz mesenga 
krasno izdelan svečnik s šestimi 
svetilnicamii, kterega je g. Alo jz 
Stadler čitalnici podaril . 31. jan. 
smo obhajali Vodnikov spomin, 
zopet je bilo vse živo v čitalnici , 
videl i smo na steni doprsnik V o d 
nika lepo ovenčan, kterega je po-
dobar M . Ozbič iz gipsa naredil, 
in kakor slišim ga nvs l i čitalnici 
prepustiti. Zapeli so naj prvo pev
ci I l i r i ja oživljena, potem pa stopi 
pred občins tvo gospod V . T. in 
tako jasno in navdušeno govori o 
slovenskemu narodu s tare jš ih ča 
sov, in kaj lepo uplete življepis 
Vodnikov, in h koncu pride na 
sedanjo še veselejši dobo. Res 
srce domoljubov od veselja igra, 
ko v id i , kako se slovenska reč, 
vkljub vsemu prizadevanju naših 
nasprotnikov, vendar čedal je lep
še razvija, da se bo pa narodni 
jezik med nami še bolj udomači l 
i n utrdi l , bo napravila čitalnica 
tudi glediščne igre, ktere bomo 
že zdaj v postu 2 a l i 3 predstav
ljati v idel i . Oder bo do srede t. m. 
zgotovljen, in s tem bo čitalnica 
velik korak naprej storila. 

-c 

Počastitev Franca Pirca v Ameriki 
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Pno slolelje kamniške zgodovine 

d i l naseljevanje v teh krajih, 
še preden je Minnesota postala 
država . Ustanavljal je nova na
selja ; n vpisoval v zemljevid no
va imena, k i j i h je na jveč sam 
izbral. Na zidu spominske kapele 
je plošča z napisom, da stoji 
zgradba na granitnih temeljih, na 

lo nad 20.000 tisoč l judi. T u bo
do zgradili še več motelov in po
či tniških domov. Kape la s spo
minsko ploščo je že četr t i spo
rnem k, k i so ga od leta 1952 v 
Minnesoti postavili v spomin 
Kamničanu Francu Pircu. 

I. Z. 

Î ani nas je neki zvesti prija
telj Kamniškega občana ljubez
nivo opomnil, da bi morali na
pisati nekaj o 700-lctnici Kam
nika, češ da je v II. letniku Kam
niškega zbornika iz leta 1965 na 
strani 67 omenjen podatek, po 
katerem se v ohranjenih virih 
Kamnik prvič imenuje kot me
sto leta 1267. 

Hvaležni smo piscu, da nas je 
na to opozoril. Zares bi bilo po
trebno, da bi na enem mestu 
zbrali vse na js tare jše podatke, k i 
govorijo o Kamniku , in poizku
si l i ugotoviti nastanek našega 
mesta in njegov razvoj. Toda to 
je težko in nezanesljivo delo. K a 
kor za Kran j tako namreč tudi 
za Kamnik ne vemo, kdaj je po
stal mesto. V zgodovini imamo 
sicer napisano, da »se že leta 
1229 imenujejo kamni šk i mešča
ni«, mkjer pa v slovenskih v i r ih 
ne najdemo dokumentiranega po
datka, kjer je to zapisano. Leta 
1929 so l jubljanski časopisi vo
d i l i ostro razpravo o proslavi 700-
letnice Kamnika, ker se je ob

činski odbor brani l organizirati 
zgolj formalno proslavo, ko zara
di pomanjkanja denarnih sred
stev ni mogel izpolniti niti enega 
svojih važnih načr tov (gradnja 
ceste v K a m n i š k o Bistrico, asfal
tiranje glavnega trga, gradnja 
kopališča ob Nevlj ic i in gradnja 
novega šolskega poslopja). Spet 
drugod je napisano, da je bil 
K a m n i k od sredine 12. stoletja 
nekaj časa glavno mesto K r a n j 
ske in da je kot poročno darilo 
bogatih nevest prehajal iz rok v 
roke razn'h vladarskih plemiških 
rodbin. Tudi omenjajo novejši 
v i r i , da so v K a m n i k u leta 1229 
kovali denar z napisom »Civitas 
Sta in« (kar pomeni mesto K a m 
nik), še novejši pa pobijajo to 
trditev. Vse to bomo poizkušali v 
nadaljevanjih ugotov ;ti na stra
neh K a m n i š k e g a občana v letu 
1!)(!!), ko bomo tudi praznovali 
več važnih obletnic. Predvsem 
mislimo tu 100-letnico ustano
vitve Narodne čitalnice, 100-let
nico rojstva pesnika Antona 
Medveda in zgodovinarja Jožefa 
Benkoviča. I. Z. 



Od kod rimski nagrobnik v Kamniku? 
Poročali smo že da so iz z ! da 

gospodarskega poslopja privatne 
tovarne E T A ob Kidričevi ulici , 
kjer zdaj gradijo novo trgovsko 
stanovanjsko poslopje, izkopali 
rimski nagrobni spomenik. V 

jugozahodni vogal gospodarske 
zgradbe ga je vzidal takratni po
sestnik Hostnik okrog leta 1804, 
kakor je razvidno iz slike v dru
gem letniku Kamniškega zbor
nika iz leta 1956. Videla se je 
samo napisna in desna stran na
grobnika, po prvi svetovni voj
ni pa so zid podaljšali in pokri
li del napisa. 

Nagrobnik ali žr tvenik je 100 
cm visok, 85 cm širok in 55 cm 
debel. Napis se glasi C(aio) D I N -
DIO B L A N D O ET O C T A V I A E 
P U B U I F I L I A E Q U A R T A E , C 
(aio) DINDIO B L A N D O , F (ilio) 
A N (norum) VIII . 

Slovensko bi se glasil napis: 
Gaju Dindiju Blandu in Okta-
vi j i Kvar t i , hčerki Publi jevi . G a 
ju Dindiju Blandu, njihovemu 
sinu, k i je umrl star 8 let. 

Ta napis kaže, da sta rodite
lja na nagrobnik, k i sta ga po
stavila svojemu 8-letnemu sinu, 
dala vklesati tudi svoji imeni. 

JAKA POLJANŠEK 
V dneh pred praznikom repu

blike se je tiho poslovil od nas 
Jaka Poljanšck s Sovinjc peči št. 
•'t. Vsi občani Sel, Sovinje peči, 
Rožičncga, Znojil in drugih vasi 
so ga poznali kot dolgoletnega ne-

POLJANSEK J A K A 

sebičnega in požrtvovalnega 
predsednika sveta krajevne skup
nosti Sela in še preje od osvo
boditve dalje kot predsednika 

krajevnega ljudskega odbora in 
odbornika v vodstvih družbeno
političnih organizacij na Sciih. 

Rodil se je 25. marca 1910. 
Skromna domačija visoko v hri
bih seveda ni premogla dovolj 
kruha za številno družino. Zato 
se je Jaka začel ukvarjati tudi 
s tesarstvom. Tesaril je po Tu
hinjski dolini in po Štajerskem. 
Leta 1942 se je pridružil borcem 
narodnoosvobodilne vojske. Tudi 
njegov dom so kmalu zajeli sov
ražnikovi plameni. 

Po osvoboditvi ni obnavljal le 
svoje požganc domačije, pač pa 
se je takoj aktivno vključil v na
stajanje naše nove ljudske obla
sti in samoupravne družbe. Kra
jevna skupnost je z njegovo po
močjo dobila res pravo vsebino 
in pomen. 

Tih, skromen in delaven, kot 
je bil, je bil zgled vsem vašča-
nom selške krajevne skupnosti. 
Veliko je bilo storjenega v teh 
krajih z njegovim sodelovanjem. 
Zal pa ni dočakal otvoritve vo
dovoda, za katrega gradnjo se 
je tako zavzemal. Gotovo bo no
vi vodovod, ki bo napajal 6 vasi, 
najlepši spomenik temu marlji
vemu družbenemu delavcu in ob
čanu. S. 

Staro se umika novemu 

Te dni bodo porušili najstarejšo hišo v Strcliškl ulici. Lastnik Grk-
man Alojz si je poleg nje zgradil že novo. Tako bo izginil nevarni 
ovinek in bodo občani v okviru krajevne skupnosti lahko končno ure
dili celotno ulico. Vsaka družina bo prispevala po 100 N din, k zbrani 
vsoti pa bo prav toliko primaknil svet krajevne skupnosti Kamnik. 
Vsekakor spodbudno sodelovanje občanov! 

Relief, vzidan v pročelju hiše pa bo shranil kamniški muzej, če 

Nagrobmk je izklesan iz sivega 
apnenca iz Ihana, črke v napisu 
pa so zelo lepe. Vest o tem spo
meniku je leta 1879 sporočil mu
zejskemu druš tvu zgodovinar Ja
nez Parapat, k i je b i l takrat žu-
pni upravitelj na Vranj i peči. 
Napis na spomeniku omenja tu
di dr. Franc Štele v svoji knj i 
gi o umetnostnih spomenikih kam
niškega okraja. Na kamnu so 
vklesane samo velike črke, v 
oklepaju pa je z malimi črka
mi v našem poročilu zaradi bolj
šega razumevanja dodano izpo
polnjeno besedilo k vstaljenim 
latinskim okra jšavam. 

Ker je b i l nagrobnik vzidan v 
vogal gospodarskega poslopja, so 
lahko do zdaj ugotovili samo 
prednjo napisno stran z napisom 
in proti jugu obrnjeno desno ož
jo stran. Zdaj ko so nagrobnik 
odkopali in ga prepeljali v mu
zej na Zaprice, lahko ugotovimo, 
da je zadnja stran prazna, na 
obeh straneh desno in levo od 
napisa pa je vklesana stilizirana 
akantusova vejica ali vinska tr
ta z grozdi. Vejica se dviga iz 
vaze, ob straneh vaze pa sta po 
dva delfina, k i sta obrnjena nav
zdol. 

Od kod je prišel r imski na
grobnik v Kamnik . Moral je le
žati v zemlji ali pa je b i l vzidan 
v kako zgradbo, ker je tako do
bro ohranjen. V Kamniku otrok 
rimske družine verjetno ni b i l 
pokopan, sodijo pa, da so našli 
nagrobnik nekje na Mengeškem 
polju, na Drnovem, kakor pra
vijo vsej ravnini med Mengšem, 
Mostami, Komendo, Križem In 
Homcem. Drnovo je že od leta 

1533 znano kot najdišče ostan
kov iz rimske dobe. Tu nekje je 
stal 14. mi l jn i kamen ob rimski 
cesti, k i je vodila od Iga do 
Mengša in naprej čez Groblje 
proti Podpeči in Črnem grabnu 
na Adrans, današnje Trojane. Od 
Iga do bližine Mengša je točno 
14 r imskih mil j . Morda je bil 
tu odcep ceste proti Kamniku 
čez Tuhinjsko dolino (v Sidolu je 
znano najdišče iz rimske dobe, 
o čemer bomo pisali v prihodnji 
številki Občana) . Mutatio ad 
cjuartodecimo — pri 14. miljnem 
kamnu pri Mengšu — najbrž po
meni, da so tu izmenjavali pošt
ne konje in je morala biti okrog 
postajališča rimska naselbina. V 
letih 1834 in 1846 so našli pri 
spodnjem Staretovem gradu v 
Mengšu ostanke iz r imskih gro
bov, leta 1842 pa so pri popravilu 
ceste Mengeš-Kamnik izkopali na 
Drnovem dele kamnitih stebrov, 
ostanke zgradb in kamnito plo
ščo z napisom, k i so jo neki kmet
je naložili na voz in odpeljali v 
Dragomelj. Po taki poti je ver
jetno prišel tudi r imski nagrobnik 
v Kamnik . 

Na Drnovem so pri oranju po
gosto naleteli na rimsko opeko 
ali obdelane kamne, k i očitno iz
virajo od rimskih zgradb. Izkopa
nine so stoletja metali na grob
lje med njivami. Zdaj je men
geški obrat Agrokombinata grob
lje z buldožerjem razoral, da je 
napravil strnjeno njivsko površi
no. Kamenje, med katerimi je 
bi l verjetno tudi ostanek iz rim
skih časov, pa so razvozili . 

Prof. Ivan Zika 

Turistični prospekt Kamnika 
Pred dnevi je b i l natiskan 

barvni turistični prospekt K a m 
nika. Založila ga je v 100.000 iz 
vodih občinska skupščina K a m -
n ; k s sodelovanjem gospodarskih 
organizacij Prospekt vsebuje 8 
barvnih fotografij turis t ičnih in 
zgodovinskih znamenitosti K a m 
nika in okolice (Velika planina, 
Arboretum Volčji potok, Sv. P r i 
mož) ter manjšo karto grebenov 
K a m n i š k h planin. 

Spremno besedilo je pisano v 
slovenskem, italijanskem, angle
škem in nemškem jeziku. Poleg 
podatkov o mestu Kamniku zve
mo še o Volčjem potoku, K a m 
niški Bistr ici , žičnici, hotelu in 

turističnem naselju na Velik' pla
nini ter za gostišče Planinka v 
Kamniku. 

Skoda, da je v angleščini in 
nemščini itak skromen tekst še 
okrnjen, saj v njem ni besede o 
turističnih objektih na Veliki 
planini, da o planšarstvu ne go
vorimo. 

Morda bi bilo dobro v prepog
njeni prospekt vložiti Se en liat 
z malo obširnejšim besedilom o 
naših turističmh in kulturno
zgodovinskih zanimivostih ter o 
možnostih za izletniški in stalni 
turizem na Kamniškem. 

Odlikovanje za Dušana Orla 

bodo ugotovili, da ima zgodovinsko vrednost. S. 

Predsednik republike je ob 
dnevu republike odlikoval zna
nega kamniškega sodnika Duša
na Orla ob njegovi 60-letnici. 

Red dela s srebrnim vencem 
mu je ob navzočnosti predstav
nikov občinske skupščine, druž
benopolitičnih organizacij in ob
činskega sodišča izročil predsed
nik občinske skupščine Vinko Go
bec. 

Tovariš Dušan Orel, sodnik ob
činskega sodišča v Kamniku, je 
vsa leta po osvoboditvi poleg 
napornega dela na sodišču, delal 
v mnogih organizacijah in sve
tih pri občinski skupščini. Kot 
sodnik je vedno znal nepristran
sko presojati zapletene pravde in 
jih pravično razsoditi. Zaradi 

tega si je pridobil ugled pri ob
čanih, ki prav v njegovi pisarni 
iščejo pravne nasvete. Kot sod
nik za mladinsko prestopništvo in 
kriminaliteto se zna poglobiti v 
dušo mladoletnika ter zna raz
likovati mladostno objestnost od 
moralne pokvarjenosti. Mnoge 
njegove sodbe in razprave so 
mlade kršilce spravile na pravo 
pot brez drastičnih ukrepov. Kot 
družbeni delavec čuti vso odgo
vornost do nalog, ki mu jih na
lagajo organizacije. V 23. letih 
dela v Kamniku je mnogo dopri
nesel za razvoj socialističnih od
nosov v naši družbi. 

Tovarišu Dušanu Orlu iskreno 
čestitamo in mu želimo še mnogo 
delovnih uspehov. 
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Kamniški rokomet na pohodu 
Letošnja jesen se je za kamni 

ške špor tn ike končala kaj k l a 
vrno. Obe ekipi odboj kašev sta 
zaključil i tekmovanje na zadnjem 
mestu, pa tudi ženske niso dosti 
na boljšem. Poseben problem, o 
katerem bi bilo treba razmisli t i , 
je nogomet. Začetek je obetal 
najboljše, toda to je b ; l o tudi 
vse. Sledi l je poraz za porazom, 
dokler niso končno ostali na 
zadnjem mestu. Poglavje za sebe 
je njihova disciplina. Prav go
tovo delajo s svojimi pretepi na 
tekmah medvedjo uslugo ne sa
mo nogometu, ampak celotnemu 
k a m n i š k e m u športu. Prijetno pa 
so presenetili košarkaši v prvem 
letu nastopanja. Z več tekmo
valnih izkušeni bi se uspehi prav 
gotovo še povečali . 

Najboli pa so nas prav gotovo 
presenetili rokometaš i . S svojo 
skromnostjo in dopadljivo igro 
so si pridobili precejšen krog 
simpatizerjev. Rezultat take igre 
je drugo mesto, k i je nedvomno 
njihov največji uspeh v kratki 
špor tni karieri . Povprečna starost 
je preoej pod 20 leti, k i pa je 
dvignjena predvsem na račun 
treh »veteranov«. Poleg mlajših 
igralcev se lepo dopolnjujejo z 
izkušnjami s tarejš ih. Nnj vam 
površno predstavim ieralce. Na j 
s labša točka je še vedno vratar. 
K o j im bo usnelo vzgojiti kva
litetnega vratarja bodo usoehi še 
večii . B^atn .Tenc suvereno v l a 
data na k r i l i h in sta nenehna 
nevarnost za nasprotnikov gol. 
Novak je prav dober na mestu 
krojnega namdalca. vendar je 
premalo izkoriščen. Kerec je pov
prečen, toda niegovn forma ni 
stalna. Zuoin je odličen »<kon-
fraš« in zelo prodoren, je tudi 
najboljši strelec ek'oe. samo vča
sih je preveč sol 's t ično navdah
njen. Prosen duhovni vodja ek i 
pe in skoraj nezgrešl j iv izvaja
lec sedemmetrovke. Z a v r š n : k , 
Podbresar in Virant še nekoliko 
slabše obvladajo tehniko, vendar 
so sposobni za prvo ekipo. Trener 
in kapetan rokometašev Prosen 
meni o problemih rokometašev, 
med drugim naslednje: 

»Ko sem pričel s poučevanjem 
na osnovni šoli, sem opazil vrsto 
fantov, k i so dokaj dobro obvln-
dali žogo. Takoj sem se odločil, 

da j i h navduš im za rokomet. To
da ker v e č ; n a še ni sposobna za 
nastop v prv i ekipi a l i pa bi 
nam pre težni del presedeti na 
klopi, sem kljub slabemu finan
čnemu stanju pr i jav i l tudi dru
go ekipo. Vs i imajo 14—15 let in 
rad bi j i h obdrža l skupaj, kajti 
čez nekaj let bo prav gotovo tudi 
K a m n i k močan rokometni ceater. 
Nekoliko boljša od ostalih sta 
Gr i l jc , k i je izredno požr tvovalen 
in borben in pa Hacler, k i zelo 
dobro obvlada tehniko žoge, če
prav nam manjkata ravno bor
benost in požr tvovalnost . Prav 
gotovo zasluži pohvalo tudi S la -
viček, k i je najbolj vesten na tre
ningih, vendar pa je moral precej 
izboljšat ' svoj uspeh v šoli, če 
je hotel še nastopati. 

Potrebovali bi tudi s ta re j še l j u 
di, k i bi b i l i pripravljeni voditi 
klub, tako da igralcem preostane 
samo še igranje. Zaradi precej 
nizkih dotacij, k i zadostujejo ko

maj za s t roške potovanj na pr
venstvene tekme, si prijateljskih 
ni t i organizirati ne moremo. V s i 
igralci nastopajo v svoji opremi. 
Tudi žog je vedno premalo. Vsa
ko sezono bi morali nabaviti 
vsaj 10 žog. K e r igrišče na ka 
terem treniramo uporabljamo tu
di obe osnovni šoli in gimnazija, 
pogosto dobimo igrišče šele ob 
17,30 kar pa je oči tno premalo 
ker je ob 18. ur i že tema. 

V K a m n i k u bi morali imeti še 
eno rokometno igrišče in po mož
nosti tudi osvetljeno. Verjetno 
bodo že drugo leto gradil i pri 
osnovni šoli Frana Albrehta kom
pleks igrišč. Ce bi s pomočjo de
lovnih kolektivov in O Z T K na
brali vsaj 2 mil i jona S din, bi 
lahko zgradili igrišče z razsvet
ljavo in majhnimi tribunami. Že
l im, da bi v K a m n i k u zaživel 
tudi ženski rokomet, toda ob ta
kih pogojih pa je žal nemogoče. 
Najsrečnejši pa bom takrat, ko 

bomo v K a m n i k u gledali tekme 
republ i ške lige. 

Poglejmo si še lestvico po leon 
čanem jesenskem delu: 
1. Veterani 8 6 0 0 166 109 12 
2. K a m n i k (i 4 1 1 177 146 J) 
3. Selca 8 3 (i 3 134 121 6 
4. Sk. L o k a 8 2 2 2 121 : 115 6 
5. Zabnica 6 2 1 3 100 104 5 
6. K r . gora fi 2 (i 4 105 162 4 
7. Jesenice 6 (i 0 6 98 133 1 

Tržič B 8 4 0 4 126 171 8 
Kranj B 8 2 0 6 143 149 4 

1. Sava !» 7 0 2 228 138 11 
2. Besnica 9 7 0 2 186 112 M 
3. Selca B !> 7 (I 2 126 116 14 
4. Duplje B !) 5 1 3 151 138 11 
5. Radov. B 9 4 1 4 153 119 i) 
6. Zabnica B 9 i 1 4 140 : 135 9 
7. K a m . B 9 3 1 5 154 161 7 
8. Storžič 9 3 0 6 153 214 6 
9. Kr iže B 9 2 0 7 62 130 1 

10. Sk. Lo. B 9 1 D 8 102 192 1 

Pionirska zimska olimpiada 
Društva prijateljev madine bo

do skupaj s šolskimi športnimi 
društvi in smučarskimi klubi or
ganizirala v sezonah 1969 in 1970 
zimsko pionirsko olimpiado. Tek
movanja bodo potekala najprej 
v klubskem, občinskem in con

skem merilu, zaključila pa se 
bodo z osrednjo republiško pri
reditvijo leta 1970. Tekmovanja 
bodo v tekih, skokih in velesla
lomu, financirali pa jih bodo 
SŠD, OZTK in DPM. 

Odlični rezultati kamniških pio-

ŠPORTNA T E K M O V A N J A NA DUPLICI 

TAM brez tekmeca 
V soboto, 16. X I . je mladinska 

organizacija Stol-a pr ipravi la za
nimivo tekmovanje mladih v ša
hu, streljanju z z račno puško in 
v namiznem tenisu. Tekmovanja 
so se udeležili tekmovalci Tam-a 
iz Maribora, Saturnusa iz L j u b 
ljane ter po dve ekipi Stola in 
Dim-a . Zadnji trenutek so ude
ležbo odpovedali tekmovalci Sa
ve, IBI-ja, Kovinar ja in Planike 
iz Kranja , k i so se že spomladi 
udeležili tekmovanja v vseh treh 
špor tn ih panogah. 

Sahisti so igrali na treh de
skah, na jh i t re jše borbe pa so bi l i 
tekmovalci T A M in prve ekipe 
Stola. Domačini so morali k lo

nit i in izgubili so z 2 : 1. Tako so 
s š t i r ina js t imi točkami zmagali 
Tamovci pred Stolom I (13), Sa-
turnusom (8), Dim-om II (5) itd. 
P r i prvi ekipi Stola se je na tem 
tekmovanju najbolj izkazal Tone 
Trebušak , k i si je pred nekaj 
meseci pridobil naslov prvaka. 

Tudi v streljanju in namiznem 
tenisu so zmagali tekmovalci to
varne T A M in tako so na tem 
tekmovanqu ostali brez tekmeca, 
saj so dosegli popoln uspeh. 

nir.jev smučarjev v preteklih se
zonah, saj imajo ti v svoji zbirki 
rezultatov z republiških tekmo
vanj naslov republiškega prva
ka, dve drugi in tri šesta mesta, 
nas obvezujejo, da se za tekmova 
nja dobro pripravimo. 

Smučarski klub Kamnik bo 
zato že v letošnji smučarski se 
zoni organiziral poseben tečaj za 
pionirje tekmovalce. Zato klub 
prosi za sodelovanje šolska vod 
stva, šolska športna društva, po
sebno pa še učitelje in profe
sorje telovadbe. Njim naj se pri
javijo vsi pionirji od 7 do 12 let. 
ki že znajo smučati in bi želeli 
sodelovati na olimpiadi v kate
rikoli disciplini. SK Kamnik bo 
najboljšim omogočil strokovno 
vadbo. Upajmo, da bodo naši bo
doči najmaljši olimpijei uspeli 
ubraniti uspehe prejšnje genera
cije in tako častno zastopali kam
niški šport. 

-sm-

Predsednik republike odlikoval kamniške planince 

Novo športno igrišče in cesta v Mostah 

26. novembra letos je Stane 
Kavčič, predsednik izvršnega sve
ta skupščine SRS, izročil odli
kovanja predstavnikom petih 
planinskih društev in 40 zasluž
nim planincem iz Slovenije, ki 
jih je ob 75-letniei planinske or
ganizacije odlikoval predsednik 
Tito. 

Med odlikovanci je tudi naše 
planinsko društvo in štirje naj
starejši planinci. 

Planinsko društvo Kamnik, ki 
je bilo ob letošnjem jubileju na
grajeno tudi z nagrado sklada 
Toma Brejca, katero vsako leto 
ob občinskem prazniku podeljuje 

skupščina občine Kamnik, je bi
lo odlikovano z visokim odliko 
vanjem, z redom zasluge za na 
rod s srebrnimi žarki. 

Med posamezniki je eno naj
višjih odlikovanj prejel veteran 
kamniškega in slovenskega alpi
nizma Pavle Kcmpcrlc. Za dol
goletno požrtvovalno delo na pod 
ročju planinstva pa sta bila od 
likovana tudi Franc Erjavšck z 
medaljo za zasluge za narod in 
Marija Gradišck-Erjavšck z me
daljo dela. 

Vsem planincem k visokemu 
priznanju predsednika republike 
naše iskrene čestitke! F. S. 

Odkod denar za kritje splošnih potreb v prihodnjem letu 

Ob Dnevu republike so v Mostah svečano odprli novo asfaltirano 
športno igrišče ob osnovni šoli in cesto proti šoii. Skupno so oprav
ljena dela vredna preko 5 milijonov S din, od tega igrišče 2 milijona. 
Poleg krajevne skupnosti in občanov so se iskazali zlasti učitelji, ki 
so prispevali po 15.000 S din. Na sliki: Tone Cibašek. predsednik 
krajevne skupnosti odpira prenovljeno cesto 

Občin, konferenca S Z D L K a m 
nik je sklicala posvetovanje o po
l i t i k i pokrivanja potreb splošne 
porabe v letu 1969. Udeležili so 
se ga republ išk i poslanci, pred
sedniki delavskih svetov, člani 
občinskih družbenopol i t ičnih vod
stev, direktorji nekaterih delov
nih organizacij in drugi. 

Na podlagi osnutka stališč o 
splošni porabi v SRS za leto 1969, 
k i ga je dala v razpravo skupšči 
na SRS, se je razvi la razprava, 
k i je dala vrsto konkretnih po
bud in predlogov. Po mnenju 

udeležencev je treba posebno po
zornost posvetiti nadaljnjemu raz
voju in materialni podlagi šolstva 
in otroškega varstva. Zlasti samo
upravni organi v delovnih organi 
zacijah se zavzemajo za to, da go
spodarstva v prihodnjem letu ne 
bi obremenjevali z novimi dajat
vami. Z d ružben imi dogovori bo 
treba zagotoviti, da povečana ob
remenitev osebne potrošnje ne bi 
v prevel iki meri vpl iva la na po
večanje osebnih dohodkov in s 
tem na zmanjševanje sredstev za 
modernizacijo proizvodnje. 

/ 



Kamniški smučarji pred novo sezono 
Da je začetek nove smučarske 

sezone za kamniške smučar je ze
lo obetajoč, kaže že podatek, da 
so prvič, kar obstaja smučarski 
klub, pričeli s kondicijskimi tre
ningi že v začetku septembra, v 
oktobru pa so že imeli svoj ob
čni zbor. Tako je prvič pred se
zono urejeno delo v klubu, po 
zaslugi O Z T K pa so zagotovlje
na tudi finančna sredstva, čeprav 
skromna v primerjavi s potreba
mi tega lepega in zdravega, a na 

Dosežki smučar jev v pretekli 
sezoni so dobri, vendar pa ne ta
k i , kot bi lahko bi l i glede na n j i 
hove sposobnosti. Vzrok je v pre
slabih pobojih, k i j ih imajo v 
primerjavi s svojimi tekmeci. 
Med člani sta bi la najboljša S i 
tar Aco, k i je osvojil pokal OSS, 
in Franc Perne z zmagama na 
troboju Domžale — Mengeš — 
Kamnik in Stuparjevem nemori-
alu. P r i mladincih sta bila naj
boljša Peter Sitar in Ivo Gri l jc , 

PO SLALOMU NA SLEVEM 

žalost za naše razmere predra
gega športa. 

Zal se občnega zbora razen 
tekmovalcev in funkcionarjev n i 
so udeležili ostali mladi l jubi
telji smučanja , niti starejši smu
čarji. 

T i so imeli precej pripomb na 
delo smučarskega kluba v pre
teklih sezonah, vendar pa razen 
krit ike niso prispevali k delu k l u 
ba prav nič. Smučanje v K a m n i 
ku bi lahko drugače zaživelo, če 
bi t i smučarj i , k i so pred leti 
odločali po kamnišk ih smuči 
ščih, v rn i l i s svojo pomočjo dolg, 
k i so ga dolžni klubu za vse, kar 
j im je ta nudil v letih njihovega 
udejstvovanja. K l j u b pismenim 
vabilom in pripravljenimi p r i 
znanji zanje pa se zbora niso 
udeležili. Pred leti so b i l i večino
ma člani kluba, kjer so tako sa
mi kot preko organizacij lahko 
poskrbeli zase. Danes pa je v 
klubu razen funkcionarjev sa
mo mladina in zato ni čudno, da 
so morali ti funkcionarji vložiti 
nemalo truda, če so hoteli smu
čarjem sploh priboriti prostor 
med drugimi klubi . Pohvalna pa 
je udeležba predstavnikov SSD in 
občinskega sindikalnega sveta, s 
katerim klub že vrsto let uspe
šno sodeluje. Tako smo smučarji 
letos v okviru tega sodelovanja 
organizirali najmnnžičnejše smu
čarsko tekmovanje za pokal OSS, 
bi l i pa so tudi gostje smučar jev 
Travnika (BiH), kjer so b i l i 
uspešnejši od gostoljubnih bosen-
skih smučarjev. 

Prav gotovo pa lahko udeležba 
na občnem zboru kot tudi majhno 
število smučarjev, članov kluba, 
odkriva le slabost celotnega slo
venskega smučanja , ko smučar 
ski klub svojemu članstvu, razen 
peščici tekmovalcev ter smučar 
skih tečajev, ne nudijo ničesar. 
Ce pa se bodo uresničila priza
devanja, da bo imelo članstvo 
smučarskih klubov nekatere 
ugodnosti (popusti na žičnicah, 
organizirano rekreativno smuča
nje, smučarski izleti), se bodo 
razmere gotovo spremenile. 

pri pionirjih Bojan Sunkar in 
Jože ter Marjan Gr i l jc . Trojica 
mladincev in pionirjev se je 
uvrstila med petnajstorico naj

boljših v Sloveniji, kar je lep 
uspeh na vadbene pogoje ter 
pomanjkljivo opremo, saj tekmo
valci uporabljajo lastno opremo. 
Ek ip i kamnišk ih smučar jev je 
uspelo ubraniti Stuparjev pokal, 
dve naši ekipi pa sta na troboju 
premagali najboljše smučar je 
Domžal in Mengša. 

Skakalci so dosegli s labše re
zultate, kar je posledica nesi
s temat ičnega dela in bo treba 
tudi tu, kot pri alpskih smučar 
j ih , poskrbeti za strokovni kader. 

Tekaški šport pa je z odhodom 
starejše generacije povsem za
mrl . Oživiti bi ga b ' lo mogoče le 
z nabavo opreme in z nač r tno 
vadbo. To pa klub s sedanjimi 
sredstvi ne zmore. 

Delo učiteljev smučanja , k i so 
vrsto let organizirali smučarske 
tečaje za mladino in vodil i stro
kovno delo kluba, je bilo preki
njeno zaradi odhoda večme v 
J L A . Tako letos prvič po več le
tih klub ni organiziral smučar 
skih tečajev, kar bo škodovalo pri 
vzgoji nove pionirske ekipe. T u 
di tekmovalci so bi l i precej pre
puščeni samim sebi. Naloge, k i 
čakajo novi 11-članski odbor pod 
vodstvom predsednika Franca S i 
tarja, niso majhne in j im bodo 
smučarj i kos le ob premoči O Z T K 
OSS ter delovnih organizacij. 
Treninge alpskih smučar jev bo 
vodil Marjan Štele, skakalce pa 
M i h a Golob. Naloge, k i so si j i h 
zastavili smučarj i , so: 

— bolje urediti in organizira
ti delo v k lubu; 

— v sodelovanju z vodstvi Sol, 
O Z T K , OSS in delovnimi orga
nizacijami organizirati smučarske 
tečaje in tekmovanja za mladino 
in delovne l judi ; 

— nadaljevati s is temat ično de
lo z alpskimi tekmovalci in uve
sti tako delo tudi pri skakalcih; 

— ustanoviti in pripravit i eki 
po pionTjev tekmovalcev za z im
sko pionirsko olimpiado; 

— izvesti predvidena tekmova
nja; 

— okrepiti sodelovanje z L j u b 
ljana transportom pri ureditvi 
smučarskega centra na V e l i k i 
p lanini ; 

— organiziraiti tudi ostale smu
čarje v delo kluba; 

— pridobiti nov strokovni ka
der. 

Vse večje Število smučar jev na 
naših smučiščih terja tudi hitrej-
Si razvoj smučanja . 2al ni prave
ga razumevanja in podpore za 
delo kluba prav pri podjetjih, k i 
so odvisna od razvoja smuča
nja. Namesto da bi podpirali de
lovanje kluba, vidijo v njem le 
vir zaslužka, čeprav prav klubi 
vzgajajo nove smučarje , k i j im 
pr inašajo zaslužek. Upamo, da 
bo z dograditvijo z imsko-špor tne-
ga centra na Ve l ik i planini zaži
vela tudi nova generacija smu
čarjev, k i bodo ponovili uspeh 
republ : škega prvaka Sunkarja in 
vrsto dobrih rezultatov pionirjev 
in mladincev. Smučarsk ih talen
tov je v Kamniku dovolj, treba 
j im je omogočiti le boljše vad
bene pogoje. -sm-

Problemi športa in telesne kulture v Kamniku 
Ce gledamo rezultate kamni

š k a špor tnikov v zadnjih letih, 
kaj lahko ugotovimo, da so ved
no slabši. V pozabe gredo ble
steči uspehi Bručana pa njego
vega naslednika Ponikvarja in 
takratne atletske ekipe. Danes v 
Kamniku ni atletskega kluba. 
Potem Cesar, k i ni bi l samo od
ličen tekmovalec, temveč je vzgo
j i l celo generacijo odličnih pla
valcev z Zr imškom na čelu. A tu
di plavalnega kluba ni več. P rva 
hokejska tekma v Jugoslaviji je 
bila v Kamniku , a vseeno kljub 
poskusom ni ostal pri življenju 
ne hokejski, ne drsalni klub. 
Pred leti so b i l i naši odbojkar-
j i med najboljšimi ne samo v 
Sloveniji, danes ne sodijo niti v 
slovensko ligo. T V D Partizan je 
oblikoval špor tnike posameznim 
druš tvom; danes je kljub eni te
lovadnici več le na papirju. Smu
čarji tekači so bi l i med najbolj
šimi v republ iškem merilu, danes 
je ta disciplina popolnoma za
mrla. 

To je žalostna zapuščina kam
niškega športa zadnjih let, hkrati 
pa dober prikaz celotnega stanja 
telesne kulture v občini. Res pa 
je tudi nekaj vzpodbudnih re
zultatov v republ iškem merilu 
smučar jev, odbojkarjev, tenisa-
čev in nogometašev, ki pa so do
seženi le v pionirskih in mladin
skih konkurencah. V članski kun-
kurenci so boljši le rezultati 
strelcev, tenisačev in rokometa-
šev, na isti ravni pa šahistov in 
nogometašev. V vseh teh druš t 
vih se akt ! vno ukvarja s športom 
komaj 150 športnikov. Edina 
svetla točka množičnosti so no
voustanovljena šolska špor tna 
druš tva in pa smučarski in pla

valni tečaji, vendar pa tudi ti 
zajemajo le majhen del mladine. 
Vzrok takega stanja je v tem, da 
k lubi novemu članstvu ne mo
rejo nuditi rekvizitov. Se manj 
pa redno udejstvovanje, saj z 
dobljenim denarjem komaj zmo
rejo tekmovalne obveznosti v l i 
gah in nakup nujnih potrebnih 
rekvizitov. Malo boljše je stanje 
pri nogometaših, ki imajo ureje
no prehrano, a najslabše pri smu
čarjih, k i tekmujejo kar z lastno 
opremo, pa čeprav je tekmovalec 
republiški prvak. 

Dobri rezultati pionirjev so plod 
prizadevanja funkcionarjev in 
trenerjev posameznih panog, saj 
se v teh konkurencah da z ve
l iko truda in malo denarja doseči 
uspeh. K o pa je treba te tekmo
valce vzgajati naprej v mladinski 
in članski konkurenci, kjer zah
tevnejši tekmovalni pogoji zah
tevajo več denarja, pa je športa 
v Kamniku konec. Ce k temu 
dodamo dostikrat še nestrokovno 
delo, saj v vseh panogah p r i 
manjkuje šolanih trenerjev, kar 
je posledica nekajletnega spanja 
O Z T K , k i je dolžna skrbeti za 
strokovne kadre klubov, se temu 
ni čuditi . Neorganizirano in nena-
čr tno delo v klubih je vsakdanja 
stvar, saj se vse breme dela v 
kamnišk ih klubih navadno obesi 
na rame enega ali peščice funk
cionarjev, k i ne zmorejo vsega, 
saj se morajo namesto strokov
nega dela v klubih boriti za ob
stoj le-teh. N i nobena skrivnost, 
da si odbojkarji težko zamišljajo 
svoj klub brez Windšnurer ja , 
smučar ja brez Ristana in uči te
ljev smučanja , tenisači brez Sle-
gla, nogometaši brez Rostana. V o -
grinca, Fišerja itd. Ce bi še ti na

pravi l i tako, kot večina nekda
njih funkcionarjev, k i so se na
veličali prosjačenja po razmh fo
rumih, bi propadli še ti športi. 

Zato so mogoče korenite spre
membe takega stanja v kamni
škem športu le ob urejenih, več
j ih f inančnih sredstvih in moč
nejših klubskih vodstvih. To pa 
je mogoče le ob pomoči drugih 
organizaciz (ZMS. S Z D L . OSS, 
podjetij), k i bi morale končno le 
upoštevati , da šport ni le potre
ba navdušenih športnikov in n j i 
hovih navijačev, temveč potreba 
vsakega zdravega človeka In i 
tem naše celotne družbe. 

Zaskrbljujoče in porazno je 
tudi stanje v ostalih vejah tele
sne kulture: Partizanu, množič
nem športu, rekreaciji v delovnih 
kolektivih. T V D Partizan, ki je 
bil nekdaj gibalo telesne kulture 
dejavnosti v Kamniku , sploh ne 
obstoja več. Zaradi prizadevno
sti posameznikov sta ostala le 
rokometni in košarkarsk i klub. 
Edino delaven jze T V D Partizan 
Mekinje, ki ga vodi Golob Miha . 
T u so letos ustanovili še bok
sarsko sekcijo. To pa je vse, a 
mnogo premalo, da bi lahko go
vor i l i o njegovi dejavnosti. Mno
žičen šport je zastopan edino v 
šolskih špor tn ih društvih, vendar 
pa je tu zajeto le malo mladih. 
Razen posameznikov je tu kot v 
ostalih klubih kaj malo podpore 
s strani učiteljev in profesorjev 
telovadbe ki so le p rv i poklicni 
za to dejavnost. 

Izvenšolska mladina, k i je 
špor ta najbolj potrebna, je naj
bolj zapostavljena, čeprav bi prav 
tu Šport na jvečkra t nadomestil 

(Konec na 12. str.) 
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Srečno novo leto 1969 želi kolektiv 

o b r t n e g a p o d j e t j a S L O G A 
MOSTE PRI KOMENDI 

Cenjenim naročnikom se priporoča s svojimi mizarskimi in te
sarskimi izdelki. 

PEKARNA IN SLAŠČIČARNA 
V E S N A KAMNIK 

želi vsem občanom srečno novo leto 1969! 

Novoletnim čestitkam občanom in kupcem se pridružuje 

Lončarska obrtna zadruga Komenda 

SREČNO NOVO LETO 1969 2ELI TOVARNA 
KOVINSKIH IZDELKOV IN LIVARNA 

TITAN 
tovarna kovinskih izdelkov in livarna 

KAMNIK 
proizvaja: 
— fitinge pocinkane In črne 
— ključavnice navadne in cilindrične 
— obešanke navadne in cilindrične 
— gospodinjske strojčke 
— ulitke iz sive in temperne litine. 
Cenjenim potrošnikom priporočamo 
naše izdelke 

Ob vstopu v novo leto želimo sreče 
vsem delovnim ljudem 

P O D J E T J E 

K A M N I K 
K A M N I K 

Naročnikom in kupcem nudimo: 

amonltratna praškarska razstreliva, vžigalno vrvico, rudarski In 
lovski smodnik, razna druga vžigalna sredstva, izdelke za ognje
mete, pirotehnično galanterijo in lovske patrone. 

SREČNO IN USPEHA POLNO 
NOVO LETO 1969 V A M ZELI 

Delavska univerza Kamnik 

Prodajalni POHIŠTVA KOČNA IN KNJIGARNA KOČNA nasproti 
zdravstvenega doma v Kamniku sta novi kamniški trgovini. Ob
iščite jih. Bogata izbira, kakovost izdelkov In konkurenčne cene. 
Srečno In uspehov polno novo leto želi vsem občanom delovna 
skupnost trgovskega podjetja 

K O Č N A 
K A M N I K 

Kolektiv INDUSTRIJE POHIŠTVA 

KAMNIK-DUPLICA 
želi vsem delovnim ljudem, kupcem in 
poslovnim partnerjem srečno in uspeš
no leto 1969. 

Ob zaključku leta se zahvaljuje svojim sodelavcem 
in želi vsem delovnim ljudem, kupcem ln poslovnim 
partnerjem srečno novo leto 1969 

GRADBENO MONTAŽNO PODJETJE 

A L P R E A \ KAMNIK 

Priporoča se za izdelavo in montažo gradbenih konstrukcij, oken, 
vrat, predelnih sten iz aluminija za gostinske In trgovske lokale, 
ambulante, bolnišnice in zdravstvene domove. Priporoča tudi raz
no drugo notranjo opremo iz aluminija in železa. 

Za novo leto 1969 čestita vsem delovnim ljudem 

Tovarna kovanega orodja 
KAMNIK — SMARCA 

Izdeluje kvalitetne sekire, kladiva, specialna orodja po naročilu 
in razne odkovke za avtomobilsko, traktorsko in tekstilno in
dustrijo. 

OBRTNO PODJETJE 

Us£uya 
KAMNIK 

želi vsem občanom srečno In uspešno leto 1969. 



Mnogo uspehov v novem letu 1969 želi kolektiv 

o b r t n o m o n t a ž n e g a p o d j e t j a 

Zac[a K A M N I K 

In se priporoča za naročila 

ŽIVILSKA INDUSTRIJA 
KAMNIK 

želi vsem občanom, delovnim kolektivom In poslovnim prijateljem 
srečno novo leto ter priporoča vsem trgovskim pdjetjem in po
trošnikom svoje izdelke: gorčico, najrazličnejšo vloženo zelenjavo 
In razne sadne sokove. 

I N D U S T R I J S K I K O M B I N A T 

svit KAMN IK 

priporoča svoje izdelke: 

polirne in brusilne paste, razna čistila, specialna lepila in tesnila, 
politure in sredstva za nego avtomobilov, elektrotehnični porce
lan, steatit. utenzilije, izolacijski material iz tekstila in papirja, 
vse vrste gumbov, plastično embalažo, pohištveno okovje in de
korativno keramiko. 

Vsem delovnim ljudem, kupcem in poslovnim partnerjem želi 
SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO 1969! 

Mnogo uspehov v letu 1969 želi kolektiv 

S G P » G r a d i t e l j u 
K A M N I K 

I I I I 
1 1 1 

I I 

Opravlja gradbena dela vseh vrst, gradi stanovanja za trg. Indi
vidualnim graditeljem se priporoča za prevzem gradnje stano
vanjskih hiš. 

Gradbena dela opravi hitro, solidno in po zmernih cenah. 

Čestitkam se pridružuje tudi kolektiv gostinskega podjetja 

P L A N I N K A KAMNIK 
in vabi cenjene goste, da obiščejo naša gostišča. Počutili se 
boste dobro ob dobri postrežbi. 

Komunalno podjetje 
Kamnik 
želi vsem odjemalcem vode in uporabnikom ostalih storitev 
SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO 1969. 

Ob novem letu 1969 želi mnogo delovnih uspehov vsem delovnim 
ljudem, kupcem in poslovnim partnerjem kolektiv 

TOVARNA USNJA Kamnik 

G o z d n o g o s p o d a r s t v o L J u b l j a n a 

Kolektiv obrata Kamnik 
želi vsem delovnim ljudem srečno novo leto 1969. £ ^ jfc £ 
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Čestitkam ob novem letu 1969 se pridružuje 

Državna založba Slovenije — 
KNJIGARNA IN PAPIRNICA Kamnik 
Postregli vas bomo s sodobno, leposlovno In strokovno litera
turo, s šolskimi in pisarniškimi potrebščinami, sprejemamo pa 
tudi naročila za razne knjižne zbirke. 

Svojim odjemalcem želi srečno novo leto 1969 

A \ F S O K A M N I K 
V naših poslovalnicah vam postrežejo s kvalitetnim mesom In 
raznimi mesnimi izdelki. 

KB 
LJUBLJANA 

KREDITNA BANKA IN HRANILNICA LJUBLJANA 

Podružnica Kamnik 
želi vsem vlagateljem hranilnih vlog, potrošnikom 
in občanom srečno novo leto 1969. 

M E N I N A 
KAMNIK 

Ob novem letu 1969 želi mnogo uspe
hov vsem poslovnim partnerjem In na
šim občanom. 

čestitkam <za 
novo leto 1969 
se piidmiufe 

rudnik 
kaolina 
črna - kamnik 
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Problemi športa 
in telesne kulture 

v Kamniku 
(Nadaljevanje z 9. str) 

postopanje in gostinske lokale. 
Le pomislimo, kaj smo storil i za 
razvoj gostinstva, a kaj za raz
voj telesne kulture v občini . Ne
kateri se čudijo, da mladi za
hajajo v gostinske lokale, a kam 
naj v K a m n i k u zahajajo dru
gam kot v planine, kino in go
stilne. Mlad ina nima ni t i svojih 
prostorov, k lub i pa j im ne mo
rejo nudit i ni t i minimaln ih po
gojev za špor tno udejstvovanje. 
Ce k temu pr iš te jemo se neure
jeno stanje špor tne rekreacije v 
delovnih kolektivih, pa nam vse 
to le mora dati misl i t i , zakaj je 
telesna zmogljivost naše mladi 
ne tako slaba. Da te ugotovitve 
niso neresnične , naj j i h podkre
p im z rezultati testa o moči, h i 
trosti, spretnosti in vzdržlj ivosti 
mladincev tekmovalcev od 14. — 
20. leta. Samo 5 %, k i se ukvar
jajo z več športi , ima nadpov
prečne zmogljivosti, 7 0 % pa j ih 
ima nezadostne. To pomeni, da 
šolski pouk ne nudi dovolj za 
razvoj telesnih zmogljivosti in 
da je zato nujno potrebno dodat
no špor tno udejstvovanje. K o 
primerjam te rezultate z ostalo 
mladino po svetu, ne najdem 
prav nikjer s labših. Prav poto-
vo so iluzorne mis l i , da b i od te
lesno tako slabo pripravljenega 
človeka lahko zahtevali vsak dan 
večji delež pr i delu in da bo tak 
človek sposoben premagovati te
žave, k i bi j i h zahtevala more
bitna obramba domovine. 

, Da bi se to stanje izboljšalo, 
lahko kar precej vel iko napravi
mo. N i nam treba i t i daleč po 
vzgledu. 2e p r i sosednji, dom
žalski občini, se lahko mnogo na
učimo. Tam dajejo za špor t t r ik
rat več, čeprav niso toliko boga
tejši od nas. Toda z organizacijo 
uspelih občinskih tekmovanj v 
več panogah so poživeli špor t 
tako, da imajo v enem letu več 
tekmovanj in akt ivnih špor tn i 
kov, kot j ih bomo imel i v K a m 
niku ob sedanjem stanju v pe
tih letih. Primerjava nam samo 
pokaže, da v telesno kulturo pre
malo vlagamo in da na tem pod
ročju razvoj ne gre v korak z 
ostalim razvojem naše d ružbe . Če 
upoš tevamo vse hi trejš i tempo 
življenja in vse večje zahteve, k i 
j ih terjata od človeka delo in čas, 
potem mora vse to i t i na škodo 
našega zdravja. Naša d ružba in 
odgovorni ljudje morajo uvide
ti, da je zdrav in za delo spo
soben človek najvažnejši , takega 
človeka pa bomo zgradili prav s 
špor tom. 

Razmisl imo! -sm-

Nazorni pouk o gobah 

Znani poznavalec gob Martin 
Zabret iz Komende v gobji sezo
ni večkrat nudi obiskovalcem 
kamniškega trga pravi nazorni 
pouk o gobah. Stojnico pokrije z 
mahom, po njej pa razvrsti go
be, na eni strani strupene, na 
drugi pa užitne. Okrog njegove 
stojnice je vedno krog poslušal
cev, ki pozorno sledijo njegovim 
priporočilom o pravilnem pozna
vanju gob. Seveda ima prizadev
ni gobar vedno tudi lepo zalogo 
gob na prodaj, ki jih meščani vse 
pokupijo. 

Jiamniktiti in n(ifiaae žetfe 
»V našem mestu ni za mlade 

poskrbljeno niti za zabavno, niti 
za družbenopolitično udejstvova
nje. Mladi nimamo plesov, ni
mamo političnih predavanj.« Ta
ki in podobni so bili odgovori 
nekaterih mladih Kamničanov, 
ko jih je na Titovem trgu našel 
novinar mladinskega tednika An
tena in jim zastavil vprašanja o 
željah mladih. Politična preda
vanja bi lahko bila (so pa tudi 
že bila), če bi bilo med mladimi 
več zanimanja, toda kadar so ta-

akademije; nekaj časa je igral 
pr i The Corseirsih, ko so b i l i nje
govi kolegi pr i vojakih; 

Tretji č lan je J A N E Z M A V -
R I N (22). Igra bas kitaro, za
poslen pa je kot trgovec v N o -
votehni. 

Seveda brez bobnov ne bi š lo: 
mojster le-teh je F R A N C I V E N -
G U S T - T i n k a , k i igra tudi flavto, 
d rugače Da je poklicni trener 
za tenis ' u atletiko. 

Kam n i k ti t i niso brez želja. Od leve proti desni: vodja Brane Hribar, 
Tomaž Peško, Janez Mavrin in bobnar Franci Vcngust-Tinka 

ka predavanja, je prisotnih le ne
kaj mladincev. Treba je delati 
na vseh področjih, ne pa samo 
na zabavnem! 

M l a d i m se je u re sn ! č i l a želja, 
imeti plese tudi v K a m n i k u . Pred 
dvema mesecema so se na ogla
snih deskah v mestu in izven 
njega pojavil i p lakat i : Vsako ne
deljo v Domu ples. Igrajo K a m -
nikt i t i . 

In kdo so to Kamnik t i t i ? To 
je drugi ansambel, k i so ga usta
novil i v našem mestu. Pred njim 
so ustanovili svojo skupino The 
Corsairs, k i pa so se po s i l i raz
mer morali razit i . Nasledi l i so 
j ih fantje, k i so že pred tremi 
leti imeli svojo skupino Dusty 
Gu ! tars (prašne kitare). Skupaj 
so b i l i le en mesec in se javnosti 
sploh niso predstavili; trije člani 
so odšli k vojakom in letos mar
ca so se pod novim imenom in 
v isti zasedbi predstavili občin
stvu : 

B R A N E H R I B A R (22) je po 
poklicu gradbeni tehnik v G r a 
ditelju, v ansamblu pa igra r i 
tem kitaro in orglice in je obe
nem tudi vodja; 

T O M A Ž P E R K O (21) igra so
lo kitaro in je š tuden t Tkovne 

Občinska skupščina Kamnik je 
namesto pismenih novoletnih če
stitk prispevala v sklad za pomoč 
ponesrečenim planincem v tujih 
gorstvih 800 N din. Vsem obča
nom in vsem delovnim ljudem na
še domovine SREČNO IN USPE
H A POLNO NOVO L E T O 1909! 

Skupščina občine Kamnik 

V s i š t ir je tudi pojejo, vsi št ir je 
pa tudi izpopolnjujejo svoje zna
nje o glasbi v glasbeni šoli. V a 
dijo največ ponoči, to l ; ko časa, 
dokler niso popolnoma priprav
ljeni za nastop — včasih do ju 

tra. Se sreča, da nimajo skrbi za 
prostor, ker vadijo v prostorih 
Solidarnosti, v okviru katere tu
di delujejo. 

Njihovi vzorniki so Shadowsi, 
Beach-boysi, Tremeleoes, zato so 
tudi v njihovem repertoarju naj
bolj zastopane skladbe teh Izva
jalcev, ne manjka pa j im tudi 
Beatlesov in najbolj uspelih kom
pozicij Top-pops lestvice. 

Zavedajo se, da bodo uspeli le, 
če bodo v igranju izvi rn i , s svo
j i m i skladbami, zato si hočejo 
ustvariti svoj slog igranja. Ta 
naj bi se odražal predvsem v 
kombinacij i instrumentov: flavte, 
orgel in citer, k i j i h mislijo uve
ljavit i v ansamblu. Čeprav še 
niso dolgo skupaj, pa že igrajo 
dve lastni skladbi, k i so j ih , ka
kor sami pravdo, skomponirali 
kolektivno. Morda vas bo zani
malo, kako so si Izbrali ime. T u 
di mene je in zato sem j ih obi
skal med vajo. Imeli so vk l ju 
čene svoje Meazzi ojačevalce in 
pravkar so vadi l i eno svojih 
skladb. 

»Kamnik t i t i smo zato, ker smo 
vsi iz K a m n i k a ; ker je kamnik-
tit eksploziv, k i ga izdelujejo v 
podjetju Kamnik , in ker želimo, 
da je tudi naša glasba eksplo
zivna . . . 

»Pa še to ne pozabi napisati,-
so zavpi l i vsi v en glas, »da smo 
si morali vso opremo prislužit i s 
svojimi rokami. Po tovarnah smo 
poslali prošnje, da bi pr imakni l i 
vsaj nekaj t isočakov, toda videti 
je, da nismo vredni nit i odgovo
ra na prošnjo. Sedaj smo naroči 
l i nov ojačevalec za pr ikl juči tev 
mikrofonov, zagotoviti si mora
mo prevoz in še in še.« 

»Pa še to napiši , da T i n k a rad 
poje nežne pesmice«, je zavpil 
za menoj bobnar, ko sem se do
kaj hitro poslovil, da j ih ne bi 
predolgo zadrževal pri vaji . 

TOS 
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Z A M E S E C N O V E M B E R 1968 
POROKE: 

Andre jka Feliks iz Vrhovel j , 
avtokleparski pomočnik, star 30 
let, in Kepic Zofija iz Gore, 
us lužbenka , stara 22 let; Dobov-
šek Vik tor iz Zg. Stranj, gradbe
ni tehnik, star 27 let. in Obrulk 
Mar i j a iz Komende, delavka, sta
ra 19 let; Kemper l Franc iz Žu 
panjih njiv, stojni k l jučavničar , 
star 27 let, in Mohar V ida iz 
Smarce, delavka, stara 19 let; K o 
čar Franc iz Gore, pleskarski po
močnik, star 21 let, in Gorjup 
Hermina iz Kamnika , delavka 
stara 20 let; Ml ina r Janez iz L a 
škega, delavec, star 33 let, in L a h 
Mar i j a s Klanca , gospodinja, sta
ra 35 let; Pavr i č Alo jz iz Most, 
mizar, star 24 let, in Papič Djur-
djica z Reke, bolniška strežnica, 
stara 19 let; P i r š Štefan iz Dom
žal, dimnikar, star 22 let, in G o r 
jup Mar ta iz Kamnika , delavka, 
stara 24 let; P reše ren Franc z 
Zduše, podoficir J L A , star 25 let, 
in Zamrnik Fani iz S t rmeča , na
takarica, stara 24 let; Urbanija 
Franc s Sel, kovinostrugar, star 

.TOSkjt, in Korošec Olga z Duplice, 
'&tinka, stara 22 let. 

SMRTI t 
G r i n t a l Ceci l i ja s Križa , gospodi
nja, "stara 60 let; Matjan Mari ja 

iz Smartna, gost i lničarka, stara 
64 let; Ponko Justina iz Mekin j , 
družinska upokojenka, stara 80 
let; Pol janšek Jakob iz Sovin je 
peči, kmet, star 58 let; Zalokar 
Franc iz Nasovč, star 37 let. 

PREKLIC 

Jože SITAR, kmetovalec, Go-
dič št. 71 p. Stahovica, s tem pri-
klicujcm in obžalujem neresnične 
trditve, ki sem jih izrekel na jav
ni sodni obravnavi na /.duši dne 
30. oktobra 1968 o Petru Prešer
nu sprevodniku z Zduše št. 18. 
p. Kamnik. Zahvaljujem se mu, 
da je umaknil zasebno tožbo ter 
obljubljam, da ga v bodoče ne 
bom več obrckoval. 

Kamnik, dne 27. 11. 1968 
Jože SITAR 

»KAMNIŠKI OBČAN« — gla
silo SZDL občine Kamnik. — 
Urejuje uredniški odbor. — 
Glavni urednik France Svctelj, 
tehnični urednik Avgust No
vak. — Izhaja enkrat mesečno 
— Uredništvo in uprava: De
lavska univerza, Kamnik, Kid
ričeva ulica (Zdravstveni dom). 
Tiska tiskarna »Kočcvsti tisk« 

v Kočevju. 
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